
 

 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Vážené panie poslankyne, páni poslanci, prosím, zaujmite svoje miesta, o chvíľu 

začneme, dám tomu ešte 30 sekúnd. 

Poprosím, aby ste zaujali svoje miesta, pán poslanec Buocik. Dámy a páni, vítam vás 

na dnešnom dvanástom zasadnutí Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho 

kraja, chcem vás poprosiť. Dnes je avizovaná výrazne nižšia účasť ako normálne, tak 

skúsme to mať čím skôr za sebou a s plnou účasťou, takže poprosím, aby ste si sadli. 

Vítam aj pani bývalú vicežupanku Petrík. Dovoľte, aby sme v úvode zahrali, ako vždy 

štátnu hymnu a následne budeme pokračovať s riadnym programom. 

Ďakujem, dovoľte medzi nami opäť privítať študentov Strednej odbornej školy, 

gastronómie a hotelovových služieb z Farského ulice, tí zabezpečujú dnešné 

občerstvenie. Skôr, ako pristúpime k dnešnému oficiálnemu programu, rád by som 

hneď v úvode upriamil pozornosť na výstavu výtvarných diel na prízemí nášho úradu. 

Táto výstava sa stala už tradičnou a zmena ňu aj veľmi hrdí. Autormi diel sú klienti 

našich zariadení sociálnych služieb. A mňa teší, že každý rok sa už sústredia mnohí z 

vás na možnosť zakúpenia si vystavených obrazov a podporení kreatívneho talentu 

našich klientov. Budem rád, ak sa vám niektoré diela zapáčia aj poslancom teda a ak 

ich zakúpite, bude to pripomienka na vzácneho autora. A tie peniaze pôjdu priamo DSS 

ke. Ceny sú také vcelku ľudové, takže naozaj sú tam aj nejaké pekné veci. Poviem za 

seba osobne, že na mojej chate mám niekoľko týchto diel vystavených a vcelku pekne 

skrášľujú prostredie. Takže poprosím vás, ak bude prestávka, alebo keď si vybehnete, 

tak sa na to pozrite. 

Teraz dovoľte, aby som pristúpil k oficiálnemu programu dnešného rokovania. 

Ospravedlnení sú páni poslanci Martin Patoprstý, Peter Tydlitát, Juraj Jánošík, Dušan 

Badinský, Michal Sabo, Michal Rakús, Tomáš Husár. Oneskorený príchod avizoval pán 

poslanec Uhler. Konštatujem, že podľa prezenčnej listiny je z celkového počtu 53 

poslancov zastupiteľstva na dnešnom zasadnutí prítomná nadpolovičná väčšina. V 

súlade s touto informáciou je zrejmé, že zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať 

sa v zmysle zákona o samosprávnych krajoch. V prípade, ak nebude fungovať 

hlasovacie zariadenie, tak budú robiť skrutátorov naši technici. V zmysle čl. 5. bodu 12 

platného rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK, zastupiteľstvo volí z poslancov 

troch overovateľov zápisnice, dovoľte, aby sme prikročili k voľbe overovateľov 

zápisnice. Predkladám ako návrh týchto troch poslancov a poslankyne, nech pani 

poslankyňu Máriu Hudákovú, pána poslanca Martina Bartu a pána poslanca Petra 

Švarala. Má niekto iný návrh? 

Iný návrh neevidujem, takže poprosím, aby sme pristúpili k hlasovaniu o overovateľoch 

uznesení zastupiteľstva, zápisnice z dnešného zasadnutia zastupiteľstva. Poprosím, 

aby ste sa prezentovali, hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 39 poslankýň a poslancov. Nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal, takže overovateľmi zápisnice z dnešného rokovania sa stávajú pani 



poslankyňa Mária Hudáková, pán poslanec Martin Barto a pán poslanec Peter Švaral. 

Taktiež v zmysle čl. 5. bodu 12 platného rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK 

volíme z poslancov trojčlennú návrhovú komisiu, pristúpme teraz k voľbe návrhovej 

komisie, predkladám nasledovné návrhy poslancov do návrhovej komisie: pani 

poslankyňa Zuzana Schwartzová, pán poslanec Marek Machata a pán poslanec Martin 

Smeja. Má niekto iný návrh? Neevidujem žiadny iný návrh, takže dovoľte, aby som 

pristúpil k pokynu na hlasovanie, prezentujte sa, hlasujte teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 41 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal, návrhová komisia bola teda zvolená v zložení pani poslankyňa Schwartzová, 

pán poslanec Machata a pán poslanec Smeja. 

V pondelok 10. júna 2024 vám bola v zákonom stanovenej lehote odoslaná Pozvánka 

s programom a materiálmi na dnešné zasadnutie. V stredu 19. júna sa uskutočnilo 

pracovné stretnutie predsedov poslaneckých klubov a predsedov komisií s vedením 

úradu. Na stretnutí boli prerokované všetky materiály Z Pozvánky na dnešné 

zasadnutie. V tejto súvislosti len dopĺňam, že okrem bodov, ktoré boli prerokované na 

komisiách, boli do Pozvánky doplnené body, ktoré v Pozvánke nájdete pod číslami 9, 

10 a 11. Tieto mohli byť z administratívnych dôvodov dopracované až po termínoch 

zasadnutí poslaneckých komisií, avšak potrebujeme ich prerokovať ešte v júnovom 

termíne zasadnutia a zaujať naše spoločné stanovisko v uzneseniach, aby mohli byť 

uskutočnené následné kroky k predkladaným témam. 

Zároveň mi prosím, dovoľte pred schvaľovaním programu autoremedúrou si osvojiť 

zmenu uznesenia v bode číslo 17. 

Jedná sa o návrh na zriadenie vecného bremena v katastrálnom území Jánošíková, v 

prospech obce Dunajská Lužná pre potreby majetkovoprávneho usporiadania 

pozemkov pod stavbami, vrátane uloženia elektrického vedenia pre verejné osvetlenie. 

Tak ako vyplýva zo zápisu z finančnej komisie k tomuto bodu, citujem: úvodzovky, 

odplata v sume 38 EUR za meter štvorcový, spolu 5.662 EUR, sa zmení na 1 EUR. 

Finančná komisia sa s týmto návrhom stotožnila, ja si tento návrh autoremedurou 

týmto osvojujem a takto budeme schvaľovať aj uznesenie k bodu číslo 17. Pán Šaray, 

v úvode bodu číslo 17potom ešte raz pripomenie tento fakt. Pýtam sa, či má ešte niekto 

nejaký iný návrh na program alebo zmenu programu dnešného rokovania? 

Keďže žiadny neevidujem, dovoľte, aby sme pristúpili k hlasovaniu o programe. 

Prezentujte sa a hlasujte, prosím, teraz. 

Ďakujem. Program XII. Zasadnutia Zastupiteľstva BSK bol schválený a dovoľte, aby 

sme teraz už pristúpili k samotnému programu. Bod číslo 1 je Informácia o plnení 

uznesení Zastupiteľstva BSK s termínom plnenia 19. marec až 30. máj 2024. O 

úvodné slovo poprosím zástupcu riaditeľky úradu Emila Pavlíka, nech sa páči. 

Emil Pavlík (zástupca riaditeľky Úradu BSK) 

Ďakujem pekne, dobrý deň všetkým. Predmetom tohto bodu je pravidelný materiál 

týkajúci sa prehľadu plnenia uznesení Zastupiteľstva BSK v tomto prípade s termínom 

plnenia 19. marec až 30. máj 2024. V prvej časti materiálu sú uvedené splnené 

uznesenia v počte 7 splnených uznesení Zastupiteľstva BSK, v druhej časti materiálu 



sa nachádza odpočet priebežného plnenia uznesení Zastupiteľstva BSK v celkovom 

počte 55. Ak sú nejaké otázky k jednotlivým plneniam uznesení. Máme tu prítomných 

riaditeľov odborov a vedúcich oddelení, tak sa kľudne môžte pýtať a dáme potom 

bližšie informácie ku konkrétnym bodom, ak otázky teda nejaké, nech sa páči. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, otváram diskusiu k tomuto bodu programu, nech sa páči. 

Nevidím nikoho, kto by sa hlásil do diskusie, takže poprosím návrhovú komisiu o 

prednesenie návrhu uznesenia, nech sa páči. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím, aby sme hlasovali o tomto bode programu. Teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal, bod číslo 1 sme schválili. Prechádzame na bod číslo 2. Tým je informácia o 

vybavení interpelácie poslankyne Zastupiteľstva BSK Moniky Ďurajkovej z 12. apríla 

2024. Úvodné slovo opäť Emil Pavlík. 

Emil Pavlík (zástupca riaditeľky Úradu BSK) 

Ďakujem pekne. V zásade pán župan to aj vo svojom svojom slove zhrnul. Prvé toho 

materiálu je odpoveď na interpeláciu pani poslankyne Ďurajkove. V rámci materiálu sa 

nachádza jednak informácia o samotnej interpelácii, ako aj odpoveď na interpeláciu. 

Ak sú nejaké doplňujúce otázky k tomuto obsahu. Je to gesčne príslušný vedúci 

odboru investičných činností, tak v prípade žiadosti doplníme ešte niečo, ak bude 

potrebné. Nech sa páči. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem pánovi Pavlíkovi, otváram diskusiu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadnu prihlášku do diskusie takže vás poprosím, aby sme, teda 

ukončujem diskusiu, aby sme pristúpili k hlasovaniu, poprosím návrhovú komisiu o 

prednesenie návrhu uznesenia. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Ďakujem a konštatujem, že za hlasovalo 41 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, 

nikto sa nezdržal. Ukončujem bod číslo 2 a prechádzame na bod číslo 3. Tým je Návrh 

na založenie neziskovej organizácie Ekocentrum Čunovo, n. o. Poprosím o úvodné 



slovo pani riaditeľku Odboru stratégie a územného rozvoja a riadenia projektov 

Barboru Lukáčovú. Ale mám informáciu, že sa nenachádza na úrade, ideme ju pripojiť 

online. Nech sa páči, Barbora, počujeme sa? 

Barbora Lukáčová (raditeľka Odboru stratégie) 

Áno, srdečne pozdravujem všetkým, vy ma počujete? 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Áno, úplne perfektne ďakujeme, nech sa páči, máte slovo. 

Barbora Lukáčová (raditeľka Odboru stratégie) 

Výborne, ďakujem veľmi pekne, srdečne pozdravujem všetkých. Je to materiál, ktorým 

postupujeme, v podstate našu prácu viac ako šesťročnú do ďalšej etapy. Určite ste 

zaznamenali, vážené pani poslankyne, páni poslanci, slávnostné otvorenia, ako aj 

sprievodnú konferenciu. Ekocentrum Čunovo vzniklo počas projektov, ktoré boli 

financované z cezhraničnej spolupráce Slovensko- Rakúsko a Slovensko - Maďarsko 

a dá sa povedať, že je naozaj vzorným a príkladným spôsobom, ako čerpať európske 

zdroje a kombinovať ich dokonca a prepájať partnerov tak obsahových, ako aj 

investičných, od ktorých sa dá nabrať skúseností a zároveň vytvárať spoločné 

produkty. Teraz nastal čas posunúť ďalej. Nachádzame sa v udržateľnosti a po dlhom 

a vážnom bádaní úrady od pani riaditeľky úradu, cez Emila Pavlíka, cez právne, ale aj 

obsahový, obsahových partnerov a našich kolegov sme prišli, pristúpili k záveru, že 

najvhodnejším spôsobom, ako takúto činnosť prevádzkovať naďalej, či už z právneho 

hľadiska verejného obstarávacieho hľadiska, z hľadiska partnerov, ale aj potom 

ďalšieho rozvoja je založenie neziskovej organizácie, neziskovú organizáciu potom 

máte samozrejme ďalej popísanú v samotnom materiáli a je vám určite k dispozícii, 

pán doktor Šaray, na vysvetlenie, ako bude fungovať správna rada, dozorná rada a ja 

sa budem venovať skôr tomu obsahovému a finančnému. 

Ekocentrum Čunovo bude prevádzkovať v prvom rade envirovýchovu. Envirovýchovu, 

nateraz bude prevádzkovať prostredníctvom svojich partnerov, ktorí boli, či už v 

projekte alebo vznikli počas širšieho partnerstva. Už pri takom pilotnom prevádzkovaní 

v tomto roku. Zároveň bude prevádzkovať takzvane otvorené dni, alebo by som to 

nazvala vzdelávanie pre širokú verejnosť, či už prostredníctvom eko témy, či už 

prostredníctvom témy lokálneho produktu alebo prostredníctvom témy aj to, čo sme aj 

vždy avizovali. Eko turizmu, predovšetkým zameraného na peší vodácky a 

cykloturizmus. Na toto všetko samozrejme je nutný stav ľudí. Nateraz začíname s 

veľmi okliešteným tímom, výkonným riaditeľom, kde aj ho máte v samotnom materiáli 

pomenovaný, kde teda nominujeme pani magistru Dobošovú, ktorá pochádza z môjho 

odboru a dlhodobo sa venovala téme rozvoja malého Dunaja aj prostredníctvom 

projektov, a teda bola aj súčasťou, súčasťou projektu ekocentra, a zároveň do toho 

tímu bude patriť eko koordinátor, kde teraz prebieha výberové konanie, resp. je 

ukončené a čaká na potvrdenie najvyšších predstaviteľov Úradu BSK. Eko koordinátor 

bude zodpovedný za všetky vzťahy v téme odborných partnerstiev, ale aj nielen vo 

vzťahu k lektorom, ale aj vo vzťahu samozrejme k školám. 



Envirozdelávanie budeme prevádzkovať celoživotne, tzn. Od 0 do 99 rokov. Našimi 

partnermi sú teda materské školy, základné školy, stredné školy, ale aj vysoké školy, 

samotní pedagógovia, ktorí budú prevádzkovať envirozdelávanie, či pedagógovia v 

prírodovednej oblasti a v neposlednom rade aj samotní, samotné vysoké školy tejto 

téme sa zaoberajúce. Do tímu bude patriť človek, ktorý sa bude zaoberať eventami. 

To sú viac menej tie, tie aktivity, aktivity, ktoré sa týkajú širokej verejnosti a vzdelávaniu, 

a samozrejme podporný tím, ktorý sa venuje prevádzke ekocentra, nebudem zdržovať 

a vôbec jeho ekonomickej, ale aj technickej prevádzke. Keďže ide o nadobudnutý 

majetok vo výške viac ako 5,5, milióna, ktorý má svoj režim starostlivosti, no a v 

neposlednom rade ide o prevádzku riadnej organizácie, ktorá zodpovedá či už 

systému verejné obstarávania, mzdových, atď. 

Toto je ten najužší tím. Teraz, keď si pozriete aj v návrhu samotného materiálu, v 

rozpočte máme ako keby väčší nápor na oblasť služieb alebo aktivít, ktoré sú teda 

verejne obstarávané a sú dodávané službami a nákupom tovarov. Je to preto, že 

Ekocentrum rozbiehame a potrebujeme ho či už dozariaďovať alebo potrebujeme 

niektoré tie služby, ešte nemáme vybudovaný tím realizovať prostredníctvom teda 

externých nákupov a dodávok, kdežto do budúcna predovšetkým oblasť odborného 

vzdelávania, teda toho envirozdelávania bude prechádzať zo služieb smerom na 

lektoring a smerom na teda záťaž, by som povedala, personálnych výdavkov. Toto je 

letom, svetom. Ak dovolíte, taký rýchly pohľad toho, čo sa nachádza, nachádza v 

samotnom materiáli ešte ku technickým formám, ešte raz opakujem, nezisková 

organizácia skladajúca sa z výkonného riaditeľa a teda zamestnancov dozornej rady 

o troch ľuďoch správnej rady, ktorých tam máte, teda nominantov popísaných 

klasických, fungovanie v zmysle príslušných právnych noriem Slovenskej republiky. 

Za mňa asi toľko, ak chce pán doktor Šaray, nech má doplní v tých, tých právno 

technických veciach. Ešte som dlžná nateraz rozpočet. Z toho, čo tam máte aj 

uvedené, myslím, že veľmi podrobne. V samotnom materiáli 380 000 zhruba na, do 

konca tohto roka, pričom odhadovaný rozpočet na ďalší rok, pretože prosím, toto verte, 

akože nultý, nultý ročník, ten skutočne prvý prevádzkujúci ročník bude budúci 

odhadovaný, odhadovaná náročnosť rozpočtu je niekde okolo 600 000, pričom otázka 

príjmov sa bude pohybovať zhruba 1/3. Čiže s tým treba rátať, samozrejme to bude 

zahrnuté aj do budúcoročného rozpočtu, o ktorom zastupiteľstvo prirodzene bude 

rokovať na konci tohto roka. Ďakujem veľmi pekne, pán župan. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem za úvodné slovo a ostávate s nami na linke. Barbora, hej? Áno, poprosím a 

poprosím teraz zastupiteľstvo, otváram priestor na diskusiu, nech sa páči, máte slovo. 

Ďakujem. Nikto sa nehlási. Bolo to prejdené do detailu na komisiách, takže myslím, že 

to má svoje výsledky v tom, že šetríme čas. A Barbora, ďakujem veľmi pekne, 

odovzdávam slovo návrhovej komisii, nech sa páči. 

Barbora Lukáčová (raditeľka Odboru stratégie) 

Ja ďakujem a krásny deň prajem ešte. 

Marek Machata (poslanec BSK) 



Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, poprosím, aby sme o materiáli hlasovali teraz 

Konštatujem, že za hlasovalo 41 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal, bod bol schválený, prechádzame na bod číslo 4. Tým je Návrh na vyhlásenie 

prebytočného majetku obchodnej verejnej súťaže na prenájom majetku vo výlučnom 

vlastníctve BSK v areáli strednej školy nachádzajúcej sa na ulici na Pantoch, tretie kolo 

obchodnej verejnej súťaže. Odovzdám úvodné slovo pánovi kolegovi Pavlíkovi, nech 

sa páči. 

Emil Pavlík (zástupca riaditeľky Úradu BSK) 

Ďakujem pekne, v stručnosti zhrniem. Opakované tretie kolo obsahuje úplne totožné 

podmienky, ako sme mali v prípade schvaľovania druhého kola obchodnej verejnej 

súťaže, v zásade ide o to, že v rámci druhého kola podľa verejnej súťaže sme mali 

doručenú len jednu ponuku, ktorá opätovne nebola relevantná, čo do splnenia 

minimálnych podmienok obchodnej verejnej súťaže, kde bolo nastavenie minimálny 

nájom na sumu 19.001 EUR na mesiac. Ponuka prišla vo výške 3.000 EUR na mesiac, 

bez zloženia zábezpeky, nebola akceptovaná. Materiál je predkladaný absolútne v 

rovnakej podobe ako v druhom kole. Z toho dôvodu, že ako sme si hovorili pri minulom 

rokovaní, my sme pred druhým kolom robili indikatívny prieskum trhu, kde sme 

zverejnili výzvu na doručovanie nezáväzných ponúk na nájom priestorov areálu Na 

pántoch, kde nám bola doručená najvyššia ponuka v sume 19.000 EUR, a v kontexte 

toho ste potom aj vy schválili toto ako nejaký minimálny nájom pre vyhlásenie 

obchodnej verejnej súťaže. Ten subjekt, ktorý tu negatívnu ponuku dal, následne 

ponuku do ostrého druhého kola nepodal. 2 dni po jeho skončení nám doručil 

korešpondenciu, kde uviedol, že ju nestihol podať kvôli dlhodobej vážnej chorobe s 

tým, že deklaroval svoj eminentný záujem na danom areáli, a ako aj svoju ponuku, 

ktorú uvádzal v tom indikatívnom prieskume a uviedol teda, že v prípade, ak by bolo 

vyhlásené ďalšie kolo, bude mať o daný areál záujem z toho dôvodu, že teda táto 

ponuka bola ako keby potvrdená na podklade tohto pre tretie kolo. Neznižujeme 

minimálne nájomné a teda aj vyhlasované v absolútne rovnakom, rovnakom režime, 

čo do právneho režimu, čo do výšky minimálneho nájomného a všetkých atribútov na 

jednej zmluvy. Tam sa neminulo v zásade nič. 

Rozdielom sú len termíny, nakoľko v lete, v lete nerokujeme, tak sme nastavili lehotu 

na predkladanie ponúk dlhšiu, tá je až do 5. augusta, čiže v prípade, ak by sa našiel 

ešte nejaký záujemca, ktorý mal záujem si znova budovu od prvopočiatku prejsť a 

nejakým spôsobom si ju zanalyzovať, hlavne po tej právnotechnickej stránke, tak bude 

mať na to väčší priestor. A tým pádom v septembri na rokovaní zastupiteľstva by sme 

predložili výsledky tejto obchodnej verejnej súťaže, ktorá veríme, že bude, že bude 

úspešná. Teraz subjekt, ktorý deklaroval svoju ponuku predtým v indikatívnom 

prieskume a teraz, teraz to osobitne korešpondencie naozaj predloží, ak sú nejaké 

otázky k tomuto materiálu, nech sa páči, zodpovieme, ako čo bude potrebné. 

Juraj Droba (predseda BSK) 



Ďakujem, nech sa páči, otváram rozpravu. 

Ďakujem veľmi pekne, ukončujem rozpravu, neevidujem nikoho, kto by na túto tému 

ešte potreboval hovoriť. Myslím, že opäť komisia splnila svoj účel, lebo tam tá diskusia 

bola bohatá, veľa sa povedalo, takže ukončujem rozpravu a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím hlasovať v materiáli tak, ako bol 

predložený, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto sa nezdržal, nikto nebol 

proti. Ukončujem bod číslo 4 nášho rokovania a prechádzame na bod číslo 5. Tým je 

Správa o plnení úloh vyplývajúcich z akčného plánu stratégie Bratislava smart region. 

O úvodné slovo poprosím šéfa pána nášho krajského inštitútu Matúša Krnčoka. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Pán predseda, vážené pani poslankyne, vážené pani poslanci, predkladaný materiál 

je odpočtom stratégie, ktorá bola vypracovaná, a bola jednou z hlavných aktivít 

projektu smart región, ktorý bol na bsk, ktorý bol realizovaný v období roku 2020 

až2023, kedy okrem iného vznikol aj náš krajský inštitút, konkrétne v rámci tohto 

projektu. Smart stratégia sa zaoberá kontextom vykonávaných kompetencií Úradu 

BSK s ohľadom na aplikáciu smart prístupu k jednotlivým verejným politikám a za 

účelom vytvorenia efektívneho fungujúceho úradu BSK, ktorý svojim občanom 

poskytuje efektívne, kvalitné a adresné služby. Ja by som si teraz dovolil prejsť možno 

tie najdôležitejšie aktivity a najvýznamnejšie, nazvem to, úspechy naprieč jednotlivými 

oblasťami, tak, ako sa im aj stratégia venuje v rámci oblasti udržateľnej mobility, kedy 

hovoríme aj o podpore regionálnej dopravnej autority, kedy vlastne od 1. januára 

nadobudol účinnosť zákon o verejnej osobnej doprave, ktorým sa zriadila aj národná 

dopravná aktivita a práve zástupca BSK je členom rady objednávateľov ako 1 z troch 

zástupcov združenia samosprávnych krajov v tomto, v tejto národnej dopravnej 

autorite v rámci budovania inteligentných záchytných parkovísk BSK úzko 

spolupracuje a pomáha pri koordinácii projektov obcí, miest a mestských častí so 

zameraním na budovanie prestupných terminálov a záchytných parkovísk. Aj v rámci 

práve podpory povedzme tých inteligentných riešení aj v rámci takejto infraštruktúry. 

Zároveň ako BSK sme aktívne konzultovali vlastne pripravovaný zámer hlavného 

mesta Bratislava v rámci projektu elektronabíjacích staníc na území celého Hlavného 

mesta, v rámci oblasti životného prostredia a energetiky v rámci prakticky práve 

prebieha verejné obstarávanie na systém automatizovaného zberu a energetického 

manažmentu do objektov BSK. 

Samostatnú osobitnú pozornosť, kde si myslím, že sme aj celkom úspešní, si dovolím 

tvrdiť, je vlastne podpora a príprava projektov zameraných na adaptáciu, na zmenu 

klímy a znižovanie vlastne energetickej náročnosti budov, kedy nehovoríme iba o 

samotnom znižovaní energetickej náročnosti budov, ale aj povedzme o podpore 



obnoviteľných zdrojov energie, ktoré sa stali, dá sa povedať, aj takým všeobecným 

štandardom, ktorý je požadovaný aj z tej vyššej, či už národnej alebo európskej úrovne, 

čiže okrem osobitných projektov, kedy sa, kedy hovoríme alebo pripravujeme projekty 

zamerané na podporu obnoviteľných zdrojov energie, či už na úrade BSK alebo DSS 

Rača, tak vlastne podpora obnoviteľných zdrojov energie je súčasťou každého nášho 

jedného projektu, ktorý je zameraný na energetickú obnovu budov, či už hovoríme o 

už schválených projektoch energetickej obnovy v rámci našich šiestich areálov, škôl 

alebo ďalších areálov, ktoré pripravujeme, taktiež prepájanie vlastne témy adaptácií na 

zmenu klímy je kľúčovou témou v rámci prípravy projektových zámerov, ktoré 

pripravujeme v spolupráci s mestskými časťami Ružinov a Petržalka v rámci nízko 

energetických a klimatických, priaznivých, klimaticky priaznivých zón, taktiež v rámci 

pasportizácie zelene aktuálne prebieha proces pasportizácie zelene v areáloch BSK, 

aktuálne máme spracovaný pasport v rámci 27 areálov a osobitnou témou v rámci 

životného prostredia aj prirodzene environmentálne. Environmentálna výchova a 

vzdelávanie a teda otvorenie a úspešné ukončenie projektu ekocentra v Čunove, ktoré 

už bolo dneska, dneska prezentované v rámci oblasti ľudských zdrojov, vlastne 

aktuálne prebieha príprava štúdie realizovateľnosti, ktorá pozostáva z vytvorenia a 

overenia konceptu inovačného klastra, ktorý prakticky prepája 2 samostatné opatrenia 

navrhnuté v rámci stratégie v tejto oblasti, tzn. aj inovačný klaster, aj, aj vlastne talent 

office, kedy, kedy vlastne cieľom je jednak zvyšovať a posilňovať ten inovačný 

potenciál, ktorý na území kraja máme práve cez spoluprácu rôznych partnerov v rámci 

rôznych subjektov podporí investície do vedu, výskumu a pod. Na druhej strane našou 

silnou silnou doménou aj v rámci takýchto aktivít je práve to, že sme zriaďovatelia 

stredných škôl a našou, teda našim cieľom a našu ambíciou, a to, čo my od toho 

očakávame, aj podpora výchovy kvalitných ľudských zdrojov pre trh práce, jednak cez 

prepájanie a spoluprácu škôl na rôznych úrovniach, ale osobitnou témou je 

samozrejme podpora a vzdelávanie učiteľov. V oblasti sociálnej inklúzie 

si dovolím upriamiť pozornosť, aby na vytvorenie mapy sociálnych služieb, ktorú 

vytvoril náš odbor sociálnych služieb v spolupráci s Odborom územného plánu, GIS a 

životného prostredia, ktorý funguje prakticky od októbra 2022. Zároveň aktívne 

prebieha digitalizácia dát z posudkovej činnosti a odkázanosti na sociálnu službu, kde 

tieto dáta budú premietnuté do ďalšieho, do žiadanej štruktúry a do ďalšieho riešenia 

v najbližšom období a v rámci oblasti government za všetky spomeniem pripravovaný 

zámer dátovej politiky a nastavenia fungovania dátovej politiky na úrade BSK, ktorý 

taktiež vychádza z vlastne z pasportu dátovej politiky, ktorý sme realizovali v rámci 

projektu som región BSK, kedy vypracovanie zámeru sa predpokladá v treťom kvartáli 

tohto roku a predpokladá sa aj financovanie z externých zdrojov v rámci programu 

Slovenska a opatrenia zameraného na podporu inteligentných miest a regiónov. 

Ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Matúš, ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, opäť 

neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem a odovzdávam 

slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 



Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený, 

ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov. Nikto sa nezdržal, nikto nebol proti. 

Ukončujem bod číslo 6 a pardon, ukončujem bod číslo 5. Prechádzam na bod číslo 6. 

Tým je Odpočet akčného plánu BSK pre implementáciu programu hospodárskeho 

rozvoja a sociálneho rozvoja Bratislavského samosprávneho kraja na roky 21-27 s 

výhľadom do roku 2030 a odpočtovať ideme obdobie od 12. apríla do 21. júna. O 

úvodné slovo poprosím pána Michala Beniača. 

Michal Beniač 

Ďakujem veľmi pekne, vážené panie poslankyne, páni poslanci. Ide o pravidelný 

materiál, kde odpočtujeme posledný kvartál plnenia projektov a kľúčových krokov 

Akčného plánu Bratislavského samosprávneho kraja. Všetky kľúčové kroky boli 

vyhodnotené ako priebežne plnené, materiál bol prerokovaný na všetkých komisiách, 

kde boli aj zodpovedané všetky otázky. V prípade, ak sú ďalšie, nech sa páči, ďakujem 

pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem pekne, Michal, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, neevidujem 

nikoho prihláseného do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej 

komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župa, dajte, prosím, hlasovať o materiály tak, ako bol 

predložený. Ďakujem, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Prosím panie poslankyne, pánov poslancov, aby hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 38 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal. Ukončujem bod číslo 6 a prechádzame na bod číslo 7. Tým je Návrh 

záverečného účtu Bratislavského samosprávneho kraja za rok 2023. Poprosím o 

úvodné slovo riaditeľa odboru financií Mareka Vlčeja. 

Marek Vlčej (riaditeľ Odboru financií Úradu BSK) 

Ďakujem pekne, pán predseda, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci 

Bratislavský samosprávny kraj hospodáril v roku 2023 celkom s 311 miliónmi eur. 

Najväčšou oblasťou, kde tieto finančné prostriedky išli, bola oblasť vzdelávania, kde 

išlo celkom 118.000.000 EUR, druhou najväčšou oblasťou bola oblasť sociálnych vecí, 

kde bolo celkom vyčerpaných 42,7 milióna eur, ďalšie 2 oblasti boli cesty a doprava, 

každá oblasť asi po 25.000.000 EUR a piatou najväčšou oblasťou bola oblasť kultúry, 

celkom s viac než 14 miliónmi eur. Kapitálové výdavky boli v predchádzajúcom roku 

čerpané vo výške takmer 52.000.000 EUR, čo znamená opäť historicky najviac 



zadlženie kraja sa minulý rok posunulo alebo znížilo zo 43,8 % na 41,5 %. Výsledok 

hospodárenia bol nakoniec 14,7, milióna eur a ten navrhujeme prideliť do rezervného 

fondu. 

K materiálu je k dispozícii aj stanovisko hlavného kontrolóra a správa audítora. 

Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, ako prvá sa 

prihlásila pani poslankyňa Hudáková, nech sa páči. 

Mária Hudáková (poslankyňa BSK) 

Ďakujem za slovo. Chcela som naozaj vyzdvihnúť tie naše kapitálové výdavky, 

52. 000 000 je naozaj historicky najlepší výsledok, tvorí naozaj podstatnú časť nášho 

rozpočtu, 20 % a naozaj chcem sa poďakovať celému kolektívu investičného 

oddelenia, projektového oddelenia, proste všetkým, ktorým sa podarilo toto zabezpečiť 

a naozaj si teda želám, aby sme v tomto pokračovali. Neni to samozrejmosť v 

samosprávach, keďže vieme, ako všetko mešká a aké problémy sú s fondami a pod. 

Takže ďakujem za tento krásny výsledok. Historicky je to myslím, že najviac, čo sme 

dosiahli, vidíme aj teda veľký pokrok vo výdavkoch na dopravu. A tu sa ukázalo, aké 

naše teda rozhodnutie založiť si príspevkovú organizáciu bude správne. A poviem, už 

si robia aj srandu zo mňa starostovia okolití, že už máme cesty porobené, že čo 

budeme robiť ďalej, tak môžme sa rozšíriť do ďalších krajov a opravovať cesty tam. 

Ide to naozaj veľmi dobre a rýchlo, takže ešte raz ďakujem za tento výsledok a dúfam, 

že budeme takto pokračovať ďalej a takto sa dobre bude dariť kraju ďalej. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je ďalší člen finančnej komisie Martin Barto. 

Rečník 4 

Dobrý deň. 

Martin Barto (Poslanec) 

Ja tiež by som veľmi rád vyzdvihol zodpovedné rozpočtové hospodárenie župy. A je 

to. Proste vieme, alebo je to tak, že župa si uvedomuje, že hospodári s peniazmi 

daňových poplatníkov, teda všetkých občanov a musím teda veľmi vyzdvihnúť 

zodpovednosť, ktorá je o to väčšia, keď vidíme rozpočtové hospodárenie iných 

samospráv, ktoré proste je ďaleko, ďaleko od zodpovednosti a ktoré je ďaleko, ďaleko 

od zodpovednosti, a proste nedbajú na to, že tieto prostriedky pochádzajú od občanov, 

ktorí sa vlastne skladajú na chod týchto samospráv, ale aj ostatné výdavky. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem ďalším do rozpravy prihláseným je pán poslanec Winkler, nech sa páči. 

Ďakujem za slovo. Pán župan, ja by som tiež takisto rád poďakoval za dobré 

hospodárenie, a chcel by som sa spýtať, že keby ste nám mohli ešte raz, alebo keby 



ste mohli objasniť teda, ako skončilo hospodárenie, s akým schodkom alebo 

prebytkom, a ako to bolo s úvermi na tento rok, teda na minulý rok. Pardon. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, takže dám záverečné slovo 

Marekovi Vlčejovi, ktorý odpovie na otázky a ja ešte potom zareagujem dvomi, tromi 

vetami tiež. Marek, nech sa páči. 

Marek Vlčej (riaditeľ Odboru financií Úradu BSK) 

Ďakujem pekne. Čistý výsledok hospodárenia alebo 14,7, milióna eur, to zadlženie 

pokleslo zo 43,8 % voči bežným príjmom predchádzajúceho roka na 41,5 %, ešte čo 

sa v týka toho výsledku hospodárenia, prevažná časť alebo tá hlavná časť je tvorená 

tým, že minulý rok alebo na začiatku minulého roka boli prepočítané daňové príjmy v 

rámci jednotlivých oblastí na Slovensku a tie západné časti Slovenska, špecificky 

Bratislavský kraj, vlastne získali o kúsok viac tých daňových príjmov než predtým, 

nakoľko Štatistický úrad to rátal len podľa nejakých koeficientov a až podľa sčítania 

obyvateľstva vlastne až vtedy nám nabehli skutočné daňové príjmy. Ono to v praxi 

znamená, že vlastne západ krajiny dotoval viacero rokov východ a teda minulý rok sa 

to, minulý rok sa to posunulo k tej reálnosti a k tej správnosti, ako by to malo byť 

vyčíslené, ale teda odpoveď na otázku je 14,7, milióna eur. Výsledok hospodárenia a 

pokles zadĺženia zo 43,8 % na 41,5 %. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem s faktickou poznámkou ešte pán poslanec Winkler na pána Vlčeja a následne 

ďalší príspevok do rozpravy. Pani poslankyňa Hudáková. 

Martin Winkler (poslanec BSK) 

Ďakujem za slovo. Čiže prebytok 14 000 000 a úverové zaťaženie sa znížili o 2,5 %. 

Aj napriek tomu, že sa vás teda netýkalo zvýšenie príjmov, ako to bolo napr. na Meste 

vďaka daniam z nehnuteľností, okej, to príde tento rok samozrejme, ale áno. Ďakujem, 

to je zaujímavé. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Pani poslankyňa, nech sa páči. 

Mária Hudáková (poslankyňa BSK) 

Skôr ako faktickú poznámku k tomu. Celý prebytok tých 14,7 milióna dávame do 

rezervného fondu, takže bude použitý na kapitálové výdavky, čo je úplne, že super 

správa. A chcem povedať, že župa aj v tých ťažkých časoch, hoci mala tú možnosť, 

nikdy nesiahla na rezervný fond a nepoužila ho na bežné výdavky, dokázala 

hospodáriť, tak aj teda okresať svoje bežné výdavky, aby toto nemusela urobiť, čo 

bežne v samosprávach sa nestávalo počas posledných dvoch ťažších rokov, a naozaj 

veľmi pozitívne, ako aj pán Barto povedal, hodnotím hospodárenie župy a 14,7, milióna 

padne na kapitálové výdavky, nebude určite prejedených, takže veľmi dobre. 

Juraj Droba (predseda BSK) 



Ďakujem. Ďalšia o slovo prihlásená je pani vicežupanka Hitková. 

Petra Hitková (podpredsedníčka BSK) 

Ďakujem veľmi pekne. Ja len sa chcem teraz znova opýtať na margo toho, čo 

spomenul pán Winkler. To, že sa nám znížilo úverové zaťaženie, je vďaka tomu, že sa 

nám zvýšili príjmy alebo vďaka tomu, že sme splatili tie 2 percentá. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Marek, nech sa páči, reakcia. 

Marek Vlčej (riaditeľ Odboru financií Úradu BSK) 

Ďakujem pekne. Je to kombinácia týchto dôvodov. Áno, je to aj vďaka tomu, že sa nám 

zvýšili príjmy, je to aj vďaka tomu, že máme dobrú štruktúru aj tých dlhov, ktoré máme, 

veľká časť z nich je vlastne za 20 %, asi tretina, čiže keď sa skombinujú tieto dohody, 

tak vlastne vedú k tomu, že sa znížilo to zadĺženie. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy. Ja iba na záver chcem 

povedať, že je to niečo, na čom som si od začiatku zakladal. Aby sme hospodárili 

zodpovedne, znížili sme zadĺženie o 2,5 percentuálneho bodu. Je to, ale je to aj vďaka 

vám, lebo, lebo mať skúsených serióznych bankárov vo finančnej komisii vždy 

pomáha. Také kľúčové slovo z môjho pohľadu je dôvera, že jednak vy dôverujete 

úradu, dôverujete Marekovi Vlčejovi, že to, čo robí, robí dobre a zase on sa môže na 

vás obrátiť a spoľahnúť. Keď sú veci, ktoré treba nejakým spôsobom dostať, 

požehnanie od zastupiteľstva, tak si to najprv vy vycibríte medzi sebou a potom to už 

ide priamo do zastupiteľstva. Musím povedať, že je to naozaj tak, sme si povedali, že 

vidíme okolo nás, ako sa mnohí zadlžujú a že touto cestou určite my nikdy nepôjdeme. 

A je to aj vďaka teda spolupráci jednak s vami, ale zároveň aj s jednotlivými odbormi 

na úrade, či už investičné stratégie alebo aj riaditeľka a zástupca riaditeľky úradu. 

Jednoducho nedovolíme si, nedovolíme si hazardovať a plytvať peniazmi ľudí. A takto 

by to malo byť a som rád, že bolo dosť veľa peňazí aj na kapitálové výdavky v minulom 

roku. Uvidíme, ako to bude ďalej. Marek, chcem veľmi pekne poďakovať, lebo ono to 

musí mať takého toho finančného manažéra, ktorý nad tým celým dbá a dohliada, a 

túto úlohu ste si veľmi dobre plnili, takže ďakujem veľmi pekne, ak dovolíte, ukončím 

rozpravu a odovzdám slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Za hlasovalo 45 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Konštatujem, že Návrh záverečného účtu BSK za rok 23 bol schválený tak, ako sme 

ho predložili a prechádzame na bod číslo 8. Tým je Informácia o rozpočtovom 



hospodárení BSK za obdobie od 1. 1. 24 do 31. 3. 24, čiže za prvý štvrťrok. Nech sa 

páči, Marek Vlčej opäť úvodné slovo. 

Marek Vlčej (riaditeľ Odboru financií Úradu BSK) 

Ďakujem pekne. Ide o štandardný materiál, ktorým sa odpočtuje hospodárenie BSK za 

prvý kvartál roku 2024. Príjmy a výdavky sa v tomto období vyvíjali v súlade s 

očakávaniami, ktoré v tomto, v rámci tohto kvartálu sú. Okrem týchto čísel k 

hospodáreniu je súčasťou materiálu aj položkovitý prehľad investícií, ktoré sa 

zrealizovali v tomto období a samotná aktualizácia investičného plánu. Ďakujem 

pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto budú programu, neevidujem žiadnu prihlášku do 

rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 44 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal, bod bol schválený. Ukončujem ho a prechádzame na bod číslo 9. Tým je 

Návrh na schválenie nájmu pre obec Hrubá Borša v katastrálnom území Hrubej Borše 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa, ktorým je rozšírenie cesty 3/1355 pri výstavbe 

stavby Základnej školy a telocvične. Úvodné slovo Matúš Šaray. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem pekne, pani poslankyne, páni poslanci. Toto je 1 z tých materiálov, ktorý 

neprešiel komisiami, ide o to, že po technickej stránke sme mali vlastne všetky 

podklady až po samotných komisiách, ale sú to v podstate tie štandardné materiály. V 

tomto prípade nás obec požiadala, aby mala právny vzťah k pozemku, nakoľko robí 

svoju investičnú akciu s názvom Základná škola, telocvičňa. V tej súvislosti potrebujú 

rozšíriť aj cestu, tzn. ide o nájom nášho pozemku, kde budú realizovať rozšírenie cesty, 

vzhľadom na to, že tá je obec, je tam symbolické nájomné vo výške jedného eura. Na 

komisiách sme si to vysvetlili, takže poprosím o podporu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, neevidujem nikoho prihláseného 

do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 



Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 43 poslankýň a poslancov, proti nebol nikto, nikto sa 

nezdržal. Bola splnená kvóta pre osobitný zreteľ. Takže bod bol schválený, ukončujem 

ho a prechádzame na bod číslo 10. Tým je Návrh na schválenie nájmu časti cesty 

2/501 a pozemku pod ňou pre obec Rohožník v katastrálnom území Rohožníka z 

dôvodu hodného osobitného zreteľa, ktorým je realizácia stavby s názvom Dom 

smútku Rohožník SO 04, napojenie na cestu druhej triedy. Opäť úvodné slovo Matúš 

Šaray. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. Takže obdobný materiál ako predtým, opäť právny vzťah pozemku, na 

ktorom obec realizuje rozšírenie cesty. Tu sme si aj na komisii, resp. na kluboch 

povedali, že tu sa nám dostala 1 EUR, je písané na 1 m², ako tam sme sa dohodli. 

Poprosím ťa, pán predseda, o autoremedúru, aby to bolo symbolicky 1 EUR, aby sme 

tam nedávali, že máme v jednom materiáli 1 EUR, v druhom 1 EUR za meter 

štvorcový, takže bude tam unblock za celý ten predmet nájmu 1 EUR. Takže, pán 

predseda, môžem poprosiť. Autoremedúrou osvojené. Áno, dobre, ďakujem, veľmi 

pekne, poprosím o schválenie, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Otváram rozpravu k tomuto bodu programu, neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, 

takže ju ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený, vrátane autoremedúry. Ďakujem. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujem, poprosím, aby sme o tomto bode programu hlasovali. Teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 44 poslankýň a poslancov, proti nebol nikto, nikto sa 

nezdržal. Bod číslo 11, bod číslo 10 bol schválený a prechádzame na bod číslo 11. 

Tým je Návrh na zriadenie odplatného vecného bremena na majetku Bratislavského 

samosprávneho kraja v katastrálnom území Závod v prospech Západoslovenskej 

distribučnej a.s. Opäť úvodné slovo Matúš Šaray. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. V tomto prípade ide o zriadenie vecného bremena na uloženie inžinierskych 

sietí v prospech Západoslovenskej distribučnej s tým, že je tam investor, ktorý v 

podstate realizoval túto akciu s tým, že je tam odplata 1824. Tu je tá štandardná suma 

38 EUR za meter štvorcový. Na komisiách sme si to vysvetlili, prešlo to, takže 

poprosím o podporu, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Otváram rozpravu k tomuto budú programu, neevidujem žiadne prihlášky do rozpravy, 

takže ju ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 



Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem. 

Rečník 2 

Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Konštatujem, že návrh bol prijatý v predkladanom znení, ukončujem týmto bodom číslo 

11 a prechádzame na bod číslo 12. Tým je návrh na schválenie prenájmu časti 

pozemkov v katastrálnom území Chorvátsky Grob vo vlastníctve Bratislavského 

samosprávneho kraja, ako prípad hodný osobitného zreteľa. Opäť úvodné slovo Matúš 

Šaray. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem pekne. V tomto prípade ako z názvu vyplýva, obec realizuje cyklotrasu, tzn. 

riešime opäť právny vzťah k pozemkom, v uznesení sú vytýčené jednotlivé pozemky 

a rozlohy z nich alebo časti parciel, ktoré dávame do prenájmu. Vzhľadom na to, že to 

je verejnoprospešná stavba, nájomné určené vo výške jedného eura. Na komisiách 

sme si to prešli, vysvetlili, takže poprosím o podporu, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Otváram rozpravu k tomuto bodu programu, v rozprave je ako prvá prihlásená pani 

poslankyňa a starostka Vladimíra Vydrová, nech sa páči. 

Vladimíra Vydrová (poslankyňa BSK) 

Ďakujem za slovo. Ja by som teda, bude potrebné, som pripravená vysvetliť viac k 

tejto veci a dúfam, že do roka, keď vás poprosím o vyjadrenie dôvery tomuto návrhu, 

vás budem môcť uvítať. V našej obci na kolaudácii tejto cyklotrasy. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Vďaka. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem a 

odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme o tomto materiáli hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov. Nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal. Znamená to, že sme viac ako trojpätinovou väčšinou prijali aj tento bod číslo 

12. Ukončujem ho a prechádzame na bod číslo 13. Tým je Návrh na schválenie zmeny 

nájomcu pozemku v katastrálnom území Bratislava Nové Mesto ako prípad hodný 

osobitného zreteľa. Opäť úvodné slovo, Matúš Šaray. 



Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. Tu sme v našom bývalom areáli na Starej Vajnorskej, tí, ktorí ste pamätníci, 

tak tam sme riešili majetkoprávne vysporiadanie podielového spoluvlastníctva s 

budovou, kde sme časť nášho spoluvlastníckeho podielu odpredali, následne sme dali 

do nájmu aj časť parcely, ktorá je v okolí tejto budovy, bola tam spoločnosť v tom čase 

ZIPP Office, ktorá si to brala do prenájmu. Ak si pamätáte to, ten pán číňan, ktorý sa 

tu bol aj predstaviť aj na komisiách, aj na zastupiteľstve. Následne sme im ešte 

odpredávali aj časť parcely, ktorý potrebovali kvôli stanovisku magistrátu, lebo tam 

musia vybudovať aj chodník a cyklotrasu, vrátane zastávky MHDčky, a aj tam sme už 

tú parcelu predávali, nazvem to novej spoločnosti, ktorú ten developer v podstate má, 

on si ten investičný projekt rozdelil, že vlastníctvo budovy zostáva na jednom subjekte 

a tá investičná časť zostáva na druhom subjekte, takže toto je aj ten dôvod, prečo nás 

požiadali, aby vedeli ten nájomný vzťah presunúť na inú spoločnosť, tzn. zostávajú 

zachované všetky ich povinnosti. 

Nemeníme nič, čo sa týka ani spôsobu využívania. Je to len zeleň, na ktorej oni museli 

aj dosadiť zeleň, vybudovať tam altánok, nejaké vonkajšie oddychové plochy, lavičky, 

dosádzali tam aj zeleň, ktorú, o ktorú sa musia starať, tzn. všetky tieto práva, povinnosti 

zostávajú zachované tomu novému subjektu. Je to de facto z ich pohľadu, z hľadiska 

účtovných vzťahov v rámci konzorcia na komisiách som to vysvetlil aj na tých 

mapkách, nakresoch, ako sme to tam mali, takže ak môžem poprosiť o podporu, 

ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, nevidím nikoho 

prihláseného do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, proti nebol nikto, nikto sa nezdržal. Bola 

splnená kvóta podľa osobitného zreteľa, takže materiál bol prijatý v jeho predkladanom 

znení. Ukončujem bod číslo 13 a prechádzame na bod číslo 14. Tým je Návrh na 

schválenie zámeny časti pozemku registrovaného ako C pozemkov parcelné číslo 

2435/31 v katastri Bratislava Dúbravka, ktorý je vo vlastníctve Čerešne Plaza s.r.o. 

Miczkiewiczova 981107 Bratislava a časti pozemkov pod písmenom C 2435/28 a 

2435/38 v katastri Dúbravky vo vlastníctve BSK ako prípad hodný osobitného zreteľa. 

Matúš Šaray poprosím opäť o úvodné slovo. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

V tomto prípade sme v katastri Dúbravky, je to areál, kde máme elokované pracovisko 

Strednej odbornej školy potravinárskej na Farského. Je to ulica Harmincova, tam sa 

otváralo COVPčko prednedávnom. My sme tam potrebovali ešte kúsok pozemku pred 



našou budovou, lebo budovu máme vyhradenie na našej našej parcele a túto časť 

parcely, ktoré zamieňame, potrebujeme na to, aby sme tam vedeli spraviť bezbariérový 

prístup k samotnému areálu aj pre potreby zásobovania. Celkovo v podstate 

zamieňame jednak jednej zhruba 160 m², tzn. nezískavame my nič viac, ani druhá 

strana, tzn. my získavame časť pri chodníku a my im dávame časť našej parcely, ktorá 

je mimo našej budovy, my ju nepotrebujeme, takže vieme to takýmto spôsobom 

zameniť na komisiách. Tiež som to vysvetlil. Ukázal aj na tých mapkách, ako sú 

vyskladané tie 2 parcely, ktoré im dávame my, a ako vyzerá tá naša parcela popred 

našu budovu. Takže poprosím o podporu, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Vďaka, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, neevidujem žiadnu prihlášku do 

rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujem pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím, aby ste hlasovali o bode číslo 14. Teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal. Bod číslo 14 bol aj podľa osobitného zreteľa schválený. Prechádzame na 

bod číslo 15. Tým je Návrh na schválenie nájmu budovy Základnej školy a časti budovy 

internátu v katastri obce Malinovo a predaja hnuteľných vecí obcí Malinovo z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa, ktorým je zabezpečenie kontinuity vzdelávacieho 

procesu žiakov Základnej školy. Matúš Šaray, opäť úvodné slovo. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. Tu sa nachádzame v Malinove, kde my máme našu nehnuteľnosť, ide o našu 

Strednú odbornú školu Záhradnícku, kde v minulosti sme vytvorili spolu s obcou 

Spojenú školu, kde fungovala ako základná aj stredná škola, zámer bol, že tie detváky, 

ktoré sú v tej základnej škole, tak je vysoká pravdepodobnosť, že by mohli pokračovať 

aj v našej škole, na tej strednej, tým pádom by sme si vylepšili tie počty žiakov. Toto sa 

žiaľ nepodarilo naplniť a na druhej strane máme blízku odbornú školu v Bernolákove 

a v Ivanke, ktorá je zameraná na poľnohospodárstvo, tzn. z tohto pohľadu vieme aj, je 

to záhradníctvo k tomu pridružiť a v tomto prípade zase nás aj obec požiadala, keďže 

má to absolútny nedostatok miest vo svojej základnej škole, o prenájom tých 

priestorov, ktoré tá základná škola by aj do budúcna využívala. V tomto prípade ten 

nájom je na dobu 25 rokov, cena nájmu po dohode s obcou je 60.000 EUR ročne, 

pretože sú tam už náklady, pretože aj obec na to získala peniaze z normatívu, tzn, že 

tam už teraz symbolika neprichádza do úvahy, pretože je to ich originálna 

kompetencia, a takisto prenechávame alebo dávame im na starostlivosť veškerýten 

areál, aby sa nám nestalo, že v podstate budeme musieť sanovať nejaké zásadné 

opravy a rekonštrukcie. Samozrejme berú na seba veškeré energie. 



Na komisiách sme presne vysvetlili, ktorú časť budovy školy základnej si berú, lebo na 

katastri, keď si to pozriete, sú to 2 budovy, 1 je základná, 1 je budova školy, 1 je budova 

internátu, takže bolo presne rozpísané, ktoré časti si berú do prenájmu, určitú časť 

ešte my nechávame pre naše potreby, ostatné v podstate bolo vysvetlené. Ak sú 

otázky, nech sa páči, ešte k tomu predaju hnuteľných vecí, to som vysvetľoval na 

komisii, tým, že sme v minulosti robili tú spojenú školu, tak obec, aj teda ich základná 

škola vniesla do tej spojenej školy určité hnuteľné veci, nejaké lavice, nejaké, nejaké 

tie moderné elektronické tabule, a keďže zákon nepozná nejaké nástupníctvo pri 

takomto rozdelení, tak vlastne to schvaľujeme, že za symbolické 1 EUR im to spätne 

odpredáme. Jednoducho je to majetok ako keby, ktorý oni vniesli do tohto vzťahu tak, 

aby ho aj naspäť získali za symbolické euro. Ak sú otázky, nech sa páči, poprosím mu 

podporu, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, neevidujem žiadnu prihlášku do 

rozpravy, takže odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím, aby sme hlasovali o tomto bode programu. Teraz. 

Dobre, ďakujem. Za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal. Týmto ukončujeme bod číslo 16, 15, pardon, a prechádzame na bod číslo 

16. Tým je Návrh na schválenie nájmu telocvične Spojenej školy Tokajická pre 

basketbalový klub Slovan z dôvodu hodného osobitného zreteľa, ktorým je podpora 

pohybových aktivít mládeže. Matúš Šaray, opäť úvodné slovo, ďakujeme. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. V tomto prípade riešime len tento formalitu, pretože športový klub 

basketbalový, slovanistický tu v tejto škole pôsobil. Len to riešili, nazvem to, že 

krátkodobými nájmami alebo systém objednávok, keďže sú tam etablovaní v 

pracovných dňoch od pondelku do piatku, v poobedňajších hodinách, kedy teda tam 

už neprebieha výučba, tak sme to chceli mať čisté. Je to schvaľované teraz ako 

osobitný zreteľ s tým, že je tam štandardná cenníková cena, čo je 26 EUR za 1,5 

hodinu, takže je tam taký 90 minútový cyklus. Budú to využívať od 15, 30 do 18, 30, 

od pondelka do piatku s tým, že tento klub do tej telocvične aj zainvestoval určité 

prostriedky, doniesol tam mobilnú, mobilné elektronické zariadenia, časomieru, ktorú 

využíva v podstate aj škola, takže je tam takáto vzájomná synergia a v podstate je tam 

podpora aj mládeže, pretože aj tí stredoškoláci z tej školy tam majú možnosť športovať. 

Na komisiách sme si to prešli. 

Poprosím aj tú podporu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 



Vďaka, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem nikoho prihláseného do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby ste o tomto bode hlasovali. Teraz. 

Za hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Konštatujem, že aj pre potreby osobitného zreteľa máme dosť hlasov. Tým pádom bod 

prešiel a ukončujem ho, prechádzame na bod číslo 17. Tým je Návrh na zriadenie 

vecného bremena v katastrálnom území Jánošíková v prospech obce Dunajská Lužná 

pre potreby majetkovo právneho usporiadania pozemkov podstavbami, vrátane 

uloženia elektrického vedenia pre verejné osvetlenie. Úvodné slovo opäť Matúš Šaray. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. Ako vyplýva z názvu, zriaďujeme vecné bremeno na pozemky, po ktorých 

vlastne je ťahaná infraštruktúra k verejnému osvetleniu v obci. Tu len pripomínam, na 

základe porady predsedov klubov si pán predseda osvojil autoremedúrou, upravil 

návrh uznesenia, takže v texte bude, že sa schvaľuje toto vecné bremeno za odplatu 

1 EUR unblock za celý ten predmet nájmu. Na komisiách sme si to prešli, tam vznikla 

tá, ten pozmeňovací návrh na finančnej komisii, ktorý tým pádom je tu zapracovaný, 

takže hlasovať budeme už o tomto pozmenenom návrhu. Poprosím o podporu, 

ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram rozpravu k bodu programu číslo 17. 

Neevidujem nikoho, kto sa hlási do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený, 

ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme o materiáli hlasovali teraz. 

Za hlasovalo 41 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Konštatujem, že tento bod programu bol taktiež schválený, ukončujem ho a 

prechádzame na bod číslo 18. Tým je Návrh na schválenie bezodplatného prevodu 

pozemkov v katastri Svätého Jura z vlastníctva mesta Svätý Jur do vlastníctva BSK. 

Úvodné slovo Matúš Šaray. 



Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. Tu sa vraciame už k materiálu, ktorý sme v minulosti schválili, tam došlo k 

realizácii rozšírenia cesty, kde samotný investor nám už previedol tú cestu, stavbu ako 

takú, len obec musela nanovo preschváliť ako osobitný zreteľ toto svoje uznesenie, 

vzhľadom na to, že tam došlo k zmene legislatívy, a museli to mať upravené, takže 

vlastne my toto schvaľujeme takisto nanovo a vlastne nadobúdame tie metre 

štvorcové. Pod rozšírenou cestou. Na komisiách sme si to prešli, vysvetlili, takže 

poprosím aj tu o podporu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, neevidujem žiadnu prihlášku do 

rozpravy, takže ju ukončujem, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím hlasovať o materiáli, tak, ako bol 

predložený. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Ďakujem. Konštatujem, že za hlasovalo 43 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, 

nikto sa nezdržal. Ukončujem týmto bod číslo 18 a prechádzame na bod číslo 19. Tým 

je návrh na zriadenie, na schválenie zriadenia odplatného vecného bremena v 

prospech spoločnosti BVS a. s. na majetku Bratislavského samosprávneho kraja v 

katastrálnom území obce Studené. Matúš Šaray opäť úvodné slovo. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. V tomto prípade ide o zriadenie vecného bremena v prospech BVS, kde sa 

realizovalo uloženie inžinierskych sietí, je to nazvem to, že súkromná investícia, ktorá 

sa v prospech BVS realizuje, takže je tam sadzba 38 EUR za meter štvorcový, čo pri 

48 m² je suma 1.824 EUR. Na komisiách bolo odprezentované, schválené. Poprosím 

aj tu o podporu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, dovoľte, aby som otvoril teraz k tomu bodu programu rozpravu. Do nej sa 

nik nehlási, takže rozpravu zatváram a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Bod číslo 

19 bol schválený a uzatváram ho, prechádzame na bod číslo 20. Tým je Návrh na 



schválenie zásad hospodárenia, nakladania s majetkom Bratislavského 

samosprávneho kraja. O úvodné slovo poprosím Matúša Šaraya 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem pekne. V tomto prípade predkladáme opäť tak, ako máme vo zvyku, celé 

zásady hospodárenia napriek tomu, že vlastne zmenili sme de facto len 1 bod, tá 

potreba, lebo tá diskusia vzišla pri schvaľovaní predchádzajúcich zásad hospodárenia, 

kde sme upravovali tú sadzbu za odplatu pri zriadení vecného bremena a pri nájmoch, 

kde sme dali tí z tých 30 na 38 a zakotvili sme tam, nazvem to, ten inflačný 

mechanizmus, aby sme vedeli ako úrad tú sumu automaticky upravovať, a tam vznikla 

diskusia na niektorých komisiách, aby sme si nejakým spôsobom bližšie upravili, ktoré 

prípady budeme považovať, ako prípad hodný osobitného zreteľa, prebehla tam 

diskusia, bol to v podstate návrh pána poslanca Viciana. My sme si spolu sadli aj s 

pani vicežupankou Hitkovou, prešli sme si všetky tie body tam, kde sa nám to zdalo, 

že to je moc zväzujúce, sme si to vysvetlili a upravili sme to tak, aby to spĺňalo ten účel 

a na druhej strane, aby sme si aj my ako úrad a zastupiteľstvo nezviazali ruky do 

budúcna, tzn. tieto zásady hospodárenia, ktoré tu máte, v podstate obsahujú len tú 

zmenu, resp. doplnenie tých prípadov hodný osobitného zreteľa, ktoré sme definovali, 

že ktoré to sú, ale nie však výhradne, výlučne, tzn. je to vlastne v čl. 15. Poslednom 

bode 4 sme vlastne vymedzili, vymedzili také prípady, ktoré najčastejšie používame a 

máme ich v materiáloch uvedené ako odôvodnenie. Ak sú otázky, nech sa páči, inak 

poprosím o podporu, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram rozpravu k bodu číslo 20. 

Keďže sa nikto nehlási, rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Za hlasovalo 41 poslankýň a poslancov, nikto sa nezdržal, nikto nebol proti. Bod číslo 

20 bol tým pádom schválený a prechádzame na bod číslo 21. Tým je Návrh na zmenu 

uznesenia Zastupiteľstva BSK číslo 12/2024 zo dňa 16. 2. 24, ktorým bolo schválené 

odplatné vecné bremeno na základe žiadosti spoločnosti Euro Invest development 

s.r.o. Poprosím Matúša Šaraya o úvodné slovo. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. Táto zmena vyplýva z toho, že pri pôvodnom schvaľovaní uznesenia tam 

bola stanovená z našej strany určitá podmienka, čo sa týka zodpovednosti za uloženie 

siete, pretože tam bol odchyl alebo odklon od existujúcej projektovej dokumentácie, 

následne, keď sme to schválili, že teda nechceme my niesť zodpovednosť za prípadné 

úpravy, kedy by sme si my robili úpravy cesty, aby sme nezasiahli do sietí, tak nám 



investor presne vydokladoval skutkové zameranie tých inžinierskych sietí a na základe 

vyjadrenia nášho odboru dopravy môžeme potom vypustiť túto podmienku, takže táto, 

toto uznesenie meníme len v tom zmysle, že vypúšťame tú podmienku, keďže už 

vieme presné geometrické zameranie tej inžinierskej siete, že je mimo našej cesty a 

je mimo aj pozemku pod cestou, takže nehrozí, aby doňho bolo zasiahnuté. Takže toto 

sme si takto na komisiách vysvetlili. Tak poprosím aj tú podporu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem za úvodné slovo a otváram teraz rozpravu, neevidujem žiadnu prihlášku do 

rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Bod číslo 

21 bol schválený. 

Áno.  

To sú zasunuté karty a neprítomní poslanci v sále, predpokladám teda, že takto to je. 

Dobre. Čiže ukončujem dvadsať jednotku, ideme na bod číslo 22. Je to Návrh na 

schválenie dodatku číslo 5 k Zriaďovacej listine číslo 0 12/2009 zo dňa 22. júna 2009. 

Rozpočtové organizácie BSK s názvom domov sociálnych služieb a zariadenie pre 

seniorov Rača pri Vinohradoch 26783106 Bratislava. O úvodné slovo poprosím pani 

riaditeľku odboru sociálnych vecí Maricu Šikovú. 

Marica Šiková (riaditeľka Odboru sociálnych vecí Úradu BSK) 

Poslanci. Materiál, ktorý máte pred sebou, vypovedá o návrhu na zmenu názvu 

Domova sociálnych služieb a Zariadenia pre seniorov Rača, ktoré je v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja z dôvodu, že súčasný názov 

zariadenia už nevypovedá o sociálnych službách, ktoré toto zariadenie prioritne 

poskytuje a tiež z dôvodu, že vzhľadom na proces deinštitucionalizácie, zariadenie 

bude v blízkom období poskytovať novú formu sociálnej služby a na nových miestach, 

navrhujeme univerzálne pomenovanie zariadenia, a to Centrum sociálnych služieb 

Rača. Ďakujem veľmi pekne za podporu tohto materiálu. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Otváram rozpravu aj k tomuto bodu programu, neevidujem žiadnu prihlášku do 

rozpravy, takže ju ukončujem a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie uznesenia. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený, ďakujem. 



Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím, aby sme o ňom hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal. Ukončujem bod číslo 22 a prechádzame na bod číslo 23. Tým je Návrh na 

vyradenie spojenej školy Bratislavská 44 Malinovo s organizačnými zložkami ZŠ a 

SOŠ Záhradnícka so súčasťami školská jedáleň škol, internát, školský klub detí, 

Bratislavská 44, Malinovo školský klub deti, školská 11, Malinovo školský klub detí 

višňová 1755, Malinovo elokované pracovisko školská 11, Malinovo elokované 

pracovisko višňová 1755, Malinovo zo siete škôl a školských zariadení Ministerstva 

školstva, výskumu, vývoja mládeže Slovenskej republiky a jej zrušenie a zaradenie 

Strednej odbornej školy Záhradníckej ako organizačnej zložky Spojenej školy SNP 30 

Ivanka pri Dunaji do siete škôl a školských zariadení Ministerstva školstva, výskumu, 

vývoja mládeže Slovenskej republiky. 

Poprosím o úvodné slovo pani riaditeľku Odboru školstva, mládeže a športu Janku 

Zápalovú. 

Jana Zápalová (riaditeľka Odboru školstva, mládeže a športu Úradu BSK) 

Ďakujem veľmi pekne. Takže dovoľujeme si predložiť materiál, ktorým by sme vlastne 

zrušili súčasnú Spojenú školu v Malinove, ktorá vznikla v roku 2019 po dohode medzi 

obcou Malinovo a Bratislavským samosprávnym krajom v čase vzniku alebo cieľom 

vytvorenia spojenej školy v tom čase bolo zachovanie Stredného odborného školstva 

v obci Malinovo a zlepšenie kapacitných a priestorových podmienok pre žiakov 

Základnej školy, ktorá v tom čase bola neplnoorganizovaná len s ročníkmi prvého 

stupňa po využití voľných kapacít budovy strednej školy, dnes má obec Malinovo 

plnoorganizovanú základnú školu s ročníkmi prvého aj druhého stupňa. Po piatich 

rokoch existencie tejto školy však Bratislavský samosprávny kraj po dohode s obcou 

Malinovo dospeli k záveru, že pôvodný zámer o posilnení organizačnej zložky SOŠ 

Záhradnícka sa nepodarilo naplniť a Základná škola aj naďalej potrebuje rozširovať 

svoje kapacity, a preto sme dospeli teda k tejto dohode na vytvorení dvoch 

samostatných subjektov Základnej školy, ktorú bude zriaďovať obec Malinovo a 

Strednej odbornej školy záhradníckej, ktorá ostane v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK 

a stane sa organizačnou zložkou spojenej školy v Ivanke pri Dunaji a bude sídliť na 

Svätoplukovej 38 v Bernolákove. 

Túto zmenu navrhujeme realizovať k 1. septembru 2025. Plánujeme požiadať 

ministerstvo o mimoriadny termín, ak nám túto zmenu schvália. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, prvá prihlásená je pani 

poslankyňa Monika Beňová Makkiová. 

Monika Beňová Makkiová (poslankyňa BSK) 

Ďakujem, dobrý deň. Ja ako som sa rozprávala aj s pani riaditeľkou, tak rada by som, 

aby bola zriadená pracovná skupina, ktorá by bola, ktorá by všetky tie procesy, či 

materiálno technické, administratívne pracovné záležitosti prispôsobila na prechod 



pod Bernolákovo. Ale pani riaditeľka ma o tom ubezpečila, že pri každom zrušení a 

spájaní, rozdeľovaní je takáto pracovná skupina založená, nakoľko Stredná odborná 

škola má vyše storočnú tradíciu a sú tam určité obavy z toho prechodu a hlavne 

prispôsobenia sa toho zázemia na výučbu. A súčasne, čo sa týka projektového zámeru 

kampus bioenergetiky v Bernolákove, taktiež by som poprosila o zapracovanie 

požiadaviek, ktoré sú v súvislosti s týmto odborom do budúceho projektu. Takže 

ďakujem, veľmi pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy. Janka, chcete reagovať na 

pani poslankyňu? 

Jana Zápalová (riaditeľka Odboru školstva, mládeže a športu Úradu BSK) 

Áno, ja len doplním, že tieto pracovné skupiny sa zriadia hneď, keď dostaneme 

rozhodnutie ministerstva. Čiže keď tá zmena bude schválená, automaticky tie 

pracovné skupiny začnú pracovať. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, ukončujem rozpravu, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujem, ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby ste hlasovali, teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 38 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal. Bod číslo 23 bol schválený, ukončujem ho a prechádzame na bod číslo 24. 

Tým je Návrh regionálnej stratégie výchovy a vzdelávania v stredných školách BSK na 

roky 23-26. Priebežné plnenie za roky 23 a 24. Opäť úvodné slovo, pani riaditeľka 

Zápalová. 

Jana Zápalová (riaditeľka Odboru školstva, mládeže a športu Úradu BSK) 

Ďakujem veľmi pekne. Takže Bratislavský samosprávny kraj v súlade s platnou 

legislatívou, konkrétne so zákonom o odbornom vzdelávaní, vypracováva v 

pravidelných intervaloch svoju regionálnu stratégiu výchovy a vzdelávania. Táto 

aktuálna bola schválená na zastupiteľstve v júni 2023 a v zmysle uvedených 

ustanovení právnych je potrebné každoročne vyhodnocovať priebežné plnenie tejto 

regionálnej stratégie, takže predkladáme priebežné plnenie za roky 2023 s presahom 

do roku 2024, keďže v školskej, v školskom prostredí sa bavíme o školskom roku. 

Upriamila by som možno vašu pozornosť na teda tie aktualizované údaje, ktoré sú v 

druhej analytickej časti, sú aktualizované na školský rok 23, 24 a potom je dôležitá 

tretia plánovacia časť, kde pri jednotlivých cieľoch a aktivitách sú uvedené čiastkové 

odpočty alebo teda realizované aktivity pri jednotlivých týchto cieľoch. 

Ak máte nejaké otázky, nech sa páči. 



Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, keďže sa nikto nehlási, 

ukončujem ju a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme hlasovali o bode 24, teraz. 

Za hlasovalo 41 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Ukončujem 

bod číslo 24. Prechádzame na bod číslo 25. Tým je Správa o plnení akčného plánu 

koncepcie rozvoja športu a mládeže v podmienkach Bratislavského samosprávneho 

kraja pre roky 22-26. Poprosím o úvodné slovo pani Zápalovú. 

Jana Zápalová (riaditeľka Odboru školstva, mládeže a športu Úradu BSK) 

Ďakujem veľmi pekne. Koncepcia rozvoja športu a mládeže v podmienkach 

Bratislavského samosprávneho kraja na roky 22-26 bola schválená v zastupiteľstve 

Bratislavského samosprávneho kraja v septembri 2022. V uznesení bola uložená 

povinnosť monitorovať a hodnotiť plnenie koncepcie prostredníctvom správy o plnení 

úloh vyplývajúcich z akčného plánu, a to najneskôr do 30. júna roku nasledujúceho po 

sledovanom období, pričom sledované obdobie je dvojročné, čiže predkladáme 

vlastne ako keby prvý odpočet za to prvé dvojročné obdobie, je to teda, ide teda o 

obdobie od 1. 1. 22. do 31. 12. 23. Táto správa je rozdelená 2 časti, a to na Odpočet 

akčného plánu za oblasť športu a Odpočet akčného plánu za oblasť mládeže, obidve 

časti obsahujú informácie o realizovaných opatreniach a aktivitách za jednotlivé 

oblasti. Indikátorom miery plnenia sú merateľné ukazovatele jednotlivých aktivít, 

vyjadrujú úroveň vytvárania podmienok pre zdravý, bezpečný a plnohodnotný rozvoj 

mladých ľudí, pre pravidelnú fyzickú aktivitu všetkých vekových kategórií, trávenie 

voľného času detí a mládeže a dôležité je tiež posilnenie spolupráce orgánov štátnej 

správy, regionálnej a miestnej samosprávy, mimovládneho sektora a ďalších 

kľúčových partnerov, ktorá je orientovaná na zabezpečenie modernej infraštruktúry, na 

rozvoj ľudských zdrojov a na kvalitu poskytovaných služieb v oblasti športu a práce s 

mládežou. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, prvým prihláseným 

do rozpravy je pán poslanec Hrčka, nech sa páči. 

Michal Hrčka (poslanec BSK) 

Ďakujem. Ja len neviem posúdiť ostatné mestské časti, ale chcel by som poprosiť a 

už som to aj minule vravel pri bode rôzne, možno viac sa zamerať na areály škôl a 

teda ich možnosti, lebo nazval by som to, že dneska nie sú úplne takým spôsobom 

rozvíjané, ako by si možno obyvatelia v danej oblasti a v daných lokalitách 

predstavovali. Je to 1 z mála možností, kde sa dajú budovať športoviská, čiže 1 vec 



je, že ten šport, či už pre školy, voľnočasové aktivity, kluby a podobne sa asi nikde inde 

ako v školských areáloch najbližšie nebude dať robiť. Sú to jediné veľké plochy, ktoré 

sú na to určené a ktoré majú tento potenciál. Tak len by som poprosil, keby sa to, ako 

hovorím, mňa to primárne zaujme, samozrejme, za Petržalku, keby sa na to proste dal 

väčší, väčší dôraz a viac sa urobilo v nejakom tom pláne, že čo sa s tým bude robiť, 

lebo hovorím, veľká časť toho potenciálu tých areálov momentálne tam nie je 

realizovaná, takže o to by som poprosil. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem s faktickou, pán poslanec Elalmis. 

Polat Elalmis (poslanec BSK) 

Pán starosta, ja sa teším za tento dodatok, ale takisto by som mal pripomienku. V 

Petržalke máme takisto chodníky, ktoré sú vo vašej správe pred našimi vlastne 

školami, takže to, na to by sme sa tiež mohli pozrieť, pán starosta, ďakujem veľmi 

pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďalší v rozprave prihlásený pán poslanec Cmorej, nasledovať bude pán vicežupan 

Štekláč, ale predtým ešte faktická poznámka pána poslanca Hrčku na faktickú, nech 

sa páči. 

Michal Hrčka (poslanec BSK) 

Ja by som iba zhrnul, že chodníky pred župnými školami sú v rovnakom stave ako 

chodníky pred inými školami, ale areály župné nie sú zrovna v rovnakom stave ako 

areály iných objektov. Takže možno také porovnanie by som si dovolil. Ďakujem. 

Juraj Štekláč (podpredseda BSK) 

Pán vicežupan štekláč. 

Rečník 22 

Ďakujem pekne, dobrý deň. Ja by som bol rád, že teda keby sme neskĺzavali tým 

smerom, že kto kde si má plniť akú povinnosť a teraz doťahovali sa z jednej strany na 

druhú. Toto je Správa o plnení akčného plánu, čiže nie je to návrh o novej koncepcii, 

samozrejme, všetky tie pripomienky, ktoré pán starosta hovoril, sa môžu teda zahrnúť 

dní niekedy do nejakej ďalšej koncepcie, keď sa bude aktualizovať. V zásade pri tej 

správe máme možnosť namietať z dvoch strán, že po prvé, že buď teda nevznikla 

optimálne, faktograficky alebo procesne, ale to si myslím, že sa udialo. Čiže len vás 

poprosím o podporu. Tá koncepcia je v tejto chvíli taká, aká je a v zásade ten úrad ju 

plní. Takže vás poprosím, že keby ste zahlasovali za, ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

S faktickou, pán poslanec Hrčka. 

Michal Hrčka (poslanec BSK) 



Ďakujem. Ja to nejako nespochybňujem, len hovorím, že presne tak, ako bolo 

povedané, každá koncepcia sa dá aktualizovať, a ja som len chcel pripomenúť, že by 

som teda poprosil, aby pri najbližšej možnej aktualizácii sa možno dal väčší dôraz a 

pohľad na areály, pretože bez areálu a bez rozvoja infraštruktúry sa ten šport nemá 

kde rozvíjať, či už mládežnícky, klubový alebo akýkoľvek seniorský. Takže len to bola 

moja poznámka, moja žiadosť, že by som o toto chcel poprosiť, nič iné. Vďaka. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. S faktickou poznámkou, pán poslanec Štekláč. 

Juraj Štekláč (podpredseda BSK) 

Áno, ďakujem. Považujem to za plne legitímne. Vďaka. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďalším do rozpravy pán poslanec Elalmis. 

Polat Elalmis (poslanec BSK) 

Chcel som iba faktickú, samozrejme, ja som to myslel absolútne v dobrom, takže 

myslím, že pán starosta ja absolútne rozumie a budem rád, keď sa tu podporí. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, berieme na vedomie túto diskusiu, ďakujem za vstup aj pánovi vicežupanovi, 

pozrieme sa na to, dovoľte, aby som ukončil rozpravu a odovzdal slovo návrhovej 

komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiály tak, ako bol 

predložený, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Uzatváram 

bod číslo 25 a prechádzame na bod číslo 26. Je to správa o vykonanej inventarizácii 

nehnuteľného majetku BSK za rok 2023. O úvodné slovo poprosím vedúceho správy 

majetku Ľuba Majera, nech sa páči. 

Ľuboš Majer (vedúci správy majetku) 

Ďakujem pekne za slovo, pán predseda, vážené pani poslankyne, vážení páni 

poslanci, dovolím si predložiť Správu o vykonanej inventarizácii nehnuteľného majetku 

Bratislavského samosprávneho kraja za rok 2023. Je to pravidelný každoročný 

materiál, ktorý je spracovaný podľa organizácie v zriaďovateľskej pôsobnosti 

Bratislavského samosprávneho kraja, čiže školské zariadenia, sociálne a kultúrne 

zariadenia, zdravotnícke zariadenia, naša organizácia Správa ciest a majetok, ktorý je 

v správe úradu BSK, ako napr. táto budova. 



Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem za úvodné slovo, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Nehlási sa do 

nej nik, takže ju ukončujem, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, prosím, aby ste o ňom hlasovali. Teraz. 

Ďakujem. Za hlasovalo 43 poslankýň a poslancov. Nikto sa nezdržal, nikto nebol proti. 

Konštatujem, že bod číslo 26 bol schválený tak, ako bol predložený, ukončujem ho a 

prechádzame na bod číslo 27. Tým je správa o činnosti kultúrnych zariadení v 

zriaďovateľskej pôsobnosti BSK a odpočetokčet vybraných aktivít oddelenia kultúry za 

rok 23. O úvodné slovo poprosím vedúcou oddelenia kultúry pani Svetlanu 

Waradzinovú 

Svetlana Waradzinová (vedúca oddelenia kultúry Úradu BSK) 

Dobrý deň. Vážené pani poslankyne, páni poslanci, dovoľte, aby som vám predložila 

na schválenie materiál s názvom Správa o činnosti kultúrnych zariadení v 

zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja a vybraných aktivít 

oddelenia kultúry. Je to relatívne rozsiahly materiál s množstvom čísiel. Ja by som rada 

napriek tomu, že kultúra je viac o aktivitách a kvalite, 3 čísla dala do pozornosti a to a 

to číslo 1, že kultúra v kraji zamestnáva teda v rámci Bratislavského samosprávneho 

kraja viac ako 170 osôb. Hospodárili sme s bežnými výdavkami okolo 6,3 milióna a 7,6 

milióna eur kapitálových a na množstve podujatí, ktoré rátame na stovky, sa zúčastnilo 

dokopy vyše 200 000 unikátnych užívateľov. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. Odbor kultúry čaká tento rok veľa aktivít. Ešte, už nejaké máme za sebou, 

takže bude to rušný rok aj pre pani Waradzinovú. Otváram teraz rozpravu k tomuto 

bodu programu, nevidím žiadnu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem, 

odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne pán župan dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme o tomto materiáli hlasovali teraz. 

Za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Ukončujem 

rozpravu k tomuto bodu programu a prechádzame na bod číslo 28. Tým je správa o 

plnení koncepcie budovania siete environmentálneho vzdelávania a vzdelávacích 

centier v Bratislavskom samosprávnom kraji na obdobie 2018-2025 za rok 23. O 



úvodné slovo poprosím pána Rudolfa Brídzika z oddelenia životného prostredia, nech 

sa páči, pán kolega. 

Rudolf Brídzik 

Ďakujem pekne, vážený pán predseda, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 

milí hostia. Správu o plnení koncepcie budovania siete environmentálne vzdelávacích 

centier za obdobie 2018 - 2025 predkladáme každoročne odpočet, je zameraný na rok 

2023, ktorý bol mimoriadne zaujímavý, čo sa týka naplnenia cieľov koncepcie. V roku 

2023, ako hovorila pani riaditeľka Lukáčová, sa dokončila rekonštrukcia kaštieľa 

Čunovo, bolo sprístupnené nové ekocentrum na Kamzíku s priľahlým arborétom a 

naplno sa rozbehli aktivity v novom ekocentre v Stupave. V roku 2023 odbor územného 

plánu, GIS a životného prostredia zorganizoval 2 významné podujatia Ekofórum v 

Modre a v Senci. Organizovanie takýchto podujatí je veľmi vítané z okolitých obcí, lebo 

žiaci, študenti nemusia ďaleko cestovať. Rovnakú odozvu má aj environmentálna 

brožúrka o programoch, ktorá bola distribuovaná na všetky školy. Ak viete, že nejaká 

škola nedostala tú informáciu, nech sa obrátia, prosím na mňa. Doručíme. Je aj v 

elektronickej verzii. A v roku 2023 prebiehala príprava certifikácie poskytovateľov 

environmentálnej výchovy, zástupcovia samosprávnych krajov, Ministerstva životného 

prostredia, Slovenskej agentúry životného prostredia túto certifikáciu rozbiehajú 

pilotne, tento rok. Budúci rok bude už ostrá prevádzka, čiže akýkoľvek poskytovateľ 

environmentálnej výchovy sa môže do tejto certifikácie prihlásiť. Nech sa páči. Ďalšie 

aktivity sú a napĺňanie cieľov koncepcie v materiáli. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, pán kolega, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, neevidujem žiadnu 

prihlášku, takže rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol 

predložený. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby ste hlasovali, teraz. 

Za hlasovalo 38 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Bod číslo 

28 bol týmto pádom ukončený a schválený, prechádzame na bod číslo 29. Tým je 

Návrh plánu kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra Bratislavskejho 

samosprávneho kraja na druhý polrok 24. Keďže pán Milan Slezák sa ospravedlnil pre 

náhle ochorenie, tak odovzdávam slovo zástupcovi riaditeľky úradu Emilovi Pavlíkovi, 

nech sa páči. 

Emil Pavlík (zástupca riaditeľky Úradu BSK) 

Ďakujem pekne. Nemožné sa stalo skutočnosťou. Pán kontrolór prvýkrát v živote 

vynechal zastupiteľstvo, poprosil nás teda o uvedenie materiálu, bol prebratý na 

komisiách. Jedná sa o plán kontrolnej činnosti na druhý polrok 24. Obsahuje podnety 

všetkých subjektov oprávnených podať žiadosti o zaradenie plánu alebo kontrolu do 

plánu kontrolnej činnosti, všetky žiadosti boli vypočuté, kontroly sú navrhnuté v tomto 



pláne. Ak sú nejaké otázky, tak máme prítomného pána Mikulu ako riaditeľa a ako 

riaditeľa odboru útvaru hlavného kontrolóra. Tak v prípade, ak nejaké otázky ešte budú, 

tak to určite veľmi radi odpovedia kolegovia, ďakujem pekne. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem, pán kolega Šaray ma informoval, že sme iniciovali kontrolu zo Sociálnej 

poisťovne na pána kontrolóra, že či je naozaj chorý. 

Ale. Týmto otváram rozpravu, nech sa páči. Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, 

takže konštatujem, že bod číslo 29 ide teraz návrhovej komisii na predloženie 

uznesenia. Nech sa páči. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujem pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme o tomto bode hlasovali. Teraz. 

Za hlasovalo 38, pardon, 39 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Konštatujem, že bod číslo 29 bol schválený, ukončujem ho, prechádzame na bod číslo 

30. Je to Návrh na odvolanie člena komisie európskych záležitostí, regionálnej 

spolupráce a cestovného ruchu, Zastupiteľstva BSK, pána poslanca Jozefa Krúpu. Ja 

iba konštatujem, že tento bod programu bol zaradený na vlastnú žiadosť pána 

poslanca Krúpu a týmto materiálom sa ruší jeho členstvo v Komisii európskych 

záležitostí, regionálnej spolupráce a cestovného ruchu. Pán poslanec Krúpa je 

prítomný, neviem, či k tomu je, potrebuje niečo povedať alebo nie. Nech sa páči, 

odovzdávam slovo. 

Jozef Krúpa (poslanec BSK) 

Ďakujem veľmi pekne. Ja som členom ešte ďalších dvoch komisií a toto bola tretia 

naozaj tá kolízia záujmov aj s mojou pozíciou ako starostu, tak som poprosil o vlastne 

možno vzdať sa členstva v tejto komisii. Takže ďakujem za pochopenie. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram ešte formálne rozpravu k tomuto budú programu, predpokladám, 

že sa nebude hlasovať už nikto. A tým pádom rozpravu ukončujem, odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte, prosím hlasovať o materiály tak, ako bol 

predložený. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme o tomto bode programu hlasovali. Teraz. 



Ďakujem. Konštatujem, že, za hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, 1 bol proti, nikto 

sa nezdržal, takže tento bod programu bol schválený, ukončujem ho a prechádzame 

na bod číslo 31. Tým je návrh na vyjadrenie podpory pre Zámer vybudovania múzea 

a lodnej dopravy v priestoroch viacerých národných kultúrnych pamiatok v lokalite 

zimného prístavu v Bratislave. Podotýkam, že sa jedná o poslanecký návrh pána 

poslanca Buocika a týmto mu odovzdávam úvodné slovo. 

Ján Buocik (poslanec) 

Púšťa, aha, dobre, áno, presne. Ďakujem pekne, pán župan, úplne úvodom chcem 

povedať, že hoci materiál predkladám sám ako poslanec, na tomto materiáli 

spolupracovali aj moji kolegovia z ružinovského zastupiteľstva. Tento materiál alebo 

vo veľmi podobnom znení prešiel aj na ružinovskom zastupiteľstve, tam sme ho 

schválili, myslím, že jednohlasne. Rovnako prešiel aj na bratislavskom mestskom 

zastupiteľstve a teda vo finále sa dostáva ten materiál na rokovanie župného 

zastupiteľstva. A poviem, že som aj veľmi rád tomu, že v podstate to župné 

zastupiteľstvo je posledné, pretože ten Dunaj sa netýka výlučne len mesta Bratislavy, 

ale týka sa takého širšieho, širšieho územia, týka sa v konečnom dôsledku celého 

Slovenska. A dnes múzeum, ja mám zatiaľ v materiáli múzeum lodnej dopravy, ale 

dostal som od odborníkov, ktorí sa tejto téme venujú viac ako proste už desiatky rokov. 

Dostal som informáciu, že aj budem predkladať zmenu toho vlastného návrhu 

uznesenia. Bavíme sa o múzeu vodnej dopravy a múzeum vodnej dopravy je v zásade 

dnes chýbajúcim chýbajúcim prvkom na nejakej takej tej kultúrnej mape Bratislavy 

alebo Bratislavskýho samosprávneho kraja, vzhľadom k tomu, že tá vodná doprava v 

podstate definuje naše územie. 

Roky, vodná doprava, to sú desiatky rokov, ona pamätá teda až do, do nejakého 

osemnásteho, devätnásteho storočia a dnes žiadne takéto múzeum v Bratislave 

nemáme a hoci teda máme múzeum leteckej dopravy v Košiciach, máme múzeum 

dopravy v Bratislave pri hlavnej stanici, ale to, čo vlastne definuje ten náš priestor, tak 

takéto múzeum nemáme. Ja chcem povedať, že preto som rád, že sa to, že posledný 

je, posledný, je práve župné zastupiteľstvo, pretože pán župan minulý rok bol spolu s 

nadšencami v tom, v tom lodnom prístave a moje informácie hovoria, že jeho nadšenie 

dosahovalo až oblohy. A preto sa teším, že práve župa bude takým koordinačným 

subjektom, aby sme naozaj v nejakom horizonte, iste bavíme sa asi o rokoch, sa 

dopracovali k lodnému múzeu. Ja veľmi krátko k tomu uvediem to, že dnes táto téma 

vecne asi najbližšie patrí ministerstvu kultúry, pretože Ministerstvo kultúry je 

zriaďovateľom slovenského technického múzea a ak sa rozprávame o akýchkoľvek 

peniazoch, tak tieto peniaze musia prísť z Ministerstva kultúry. 

Iste táto téma patrí aj na Ministerstvo dopravy, už teda z povahy veci ďalej je veľmi 

dôležité komunikovať s vlastníkom dnes tej budovy, o ktorej sa rozprávame a o ktorej 

tu bude aj tá prezentácia. To sú dnes SPaP - slovenské plavby a prístavy. Tá dobrá 

správa je tá, že možno, aj, možno aj tí, ktorí sa tejto téme venujú, už dlhšie povedia, 

že tá budova je dnes v podstate pripravená na predaj a vôbec to nie je veľa peňazí, je 

to 30.000 EUR, ktoré vlastne musí zohnať jednak Ministerstvo kultúry, ale teda najmä 

slovenské technické múzeum, ďalej tie predpokladané náklady sú niekde na úrovni, 

projektová dokumentácia, možno niekde okolo 200, 300.000 EUR a celá realizácia 



toho múzea vodnej dopravy je možno niekde na úrovni piatich miliónov. Rozprávame 

sa o lokalite zimného prístavu, je to, je to lokalita, ktorá je tam, je tam niekoľko 

národných kultúrnych pamiatok, je tam ochranné pásmo týchto národných kultúrnych 

pamiatok a je to teda práve v zóne, ktorá aktuálne, teda, v ktorej prebieha veľká, veľká 

zmena a všetci dobre vieme, že hoci nová výstavba je fajn, ale treba sa povenovať aj 

tým, aj tým stavbám, ktoré sú tam z minulosti, konkrétne sa rozprávame o stavbe a 

možno zase má tí, ktorí sa tomu venujú, lepšie opravia, ale je to stavba niekedy z roku 

1944, ak sa nepletiem a je úplne ideálnym miestom na to, aby na takomto mieste bolo 

pekné múzeum vodnej dopravy. Takže týmto ja aj upravujem svoj vlastný návrh. 

Rozprávame sa teda v názve návrh na vyjadrenie podpory pre zámer vybudovania 

múzea vodnej dopravy, ďalej to pokračuje tak, ako je predložený materiál a rovnako v 

časti, v časti A schvaľuje podporu zámeru zriadenia múzea vodnej dopravy na Dunaji 

a pokračuje to ďalej a samozrejme adekvátne k tomu sa, k tomu sa upraví aj dôvodová 

správa. Ja ďakujem vopred pánovi županovi, že sa tejto témy s vervou chytí a ďakujem 

aj všetkým kolegom poslancom a poslankyniam vopred za podporu. A ešte krátko 

uvediem. Po mojej ľavej ruke je asi teda najpovolanejší človek, pán Ing. Jiří Mandl, 

ktorý sa tejto téme venuje, ale naozaj asi, keď poviem, že desiatky rokov, tak nebudem 

preháňať 15 rokov. Ktorý teda povie trošku bližšie k tomu, on celú tú tému zastrešuje. 

Ďalej je tam pán inžinier, architekt Dubiny Slovenskej technickej univerzity, zo 

Slovenskej technickej univerzity, on, on sa bude, alebo teda bude hovoriť trošku viacej 

k tej prezentácii, ktorú ste mali aj v mailových schránkach a ako občan sa prihlásil pán 

Beladič, ktorý zase bude teda hovoriť o ďalšej lodi, ktorú, ktorú je potrebné zachrániť 

a aby bola súčasťou toho budúceho múzea vodnej dopravy. 

Ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, ja chcem teda upraviť, pán poslanec bôcik, to, že moja, moje nadšenie siaha 

iba do výšky rozpočtových možností Bratislavského samosprávneho kraja. Je to, je to 

materiál, ktorý, hovorili sme o ňom predtým ako formálna deklarácia politická, že to 

podporujeme. Ja som za, ale chcem, aby sme v tejto fáze hovorili iba o tom, že v 

podstate dávame zelenú na to, aby to raz vzniklo bez akýchkoľvek finančných 

implikácií alebo záväzkov pre samosprávny kraj. Takto by som to naformuloval, aby 

bolo úplne jasné, keď budeme o tom hlasovať, zároveň som sa poradil s pánom 

kolegom Šarayom, asi budeme musieť hlasovať o tom, či môžu hostia vystúpiť k tejto 

téme, takže chcem vás, rozmýšľam, že ako to spraviť, dal by som im asi priestor, 

najprv, ak by ste chceli potom niekto z vás prispieť do rozpravy, tak otvorím rozpravu 

po ich vystúpení. Hostí veľmi srdečne vítam, chcem ich poprosiť o maximálnu 

stručnosť, ak sa dá nepremietať. Prezentáciu tu majú poslanci v mailoch. 

A keby som mohol poprosiť, že do troch minút to skúsiť nejak zmestiť a povedať nám 

k tomu pár slov. Tak najprv ale musíme dať hlasovať o tom, že súhlasíme s vystúpením 

hostí pána Buocika k tomuto bodu programu. Nech sa páči, hlasujte teraz. 

Ďakujem. Konštatujem, že za bolo 37 poslankýň, poslancov, proti nebol nikto, nikto sa 

nezdržal. Ešte raz, rokovací poriadok stanovuje 3 minúty pre vystúpenie hosťa, takže 

nech sa páči, máte slovo, na chvíľu. 



Martin Dubiny 

Dobrý deň prajem. Takže moje meno je Martin Dubiny, fakulta architektúra a dizajnu, 

ďakujem teda za možnosť vystúpenia, čo sa týka podpory múzea vodnej dopravy, tak 

tú prezentáciu ste mali k dispozícii. V podstate nachádzame sa v bratislavskom 

prístave, je tam veľká synergia národných kultúrnych pamiatok, ktoré sú na jednom 

mieste, nachádza sa to v blízkosti mostu Apollo v rámci múzea alebo teda slovenského 

technickom múzea a pobočky múzea dopravy v Bratislave prebieha zbierka predmetov 

ako loď remorkér Šturec, resp. loď Meteor alebo remorkér Zvolen. Tak isto prípadne 

možno loď Kamzík, ktorá takisto čaká ešte na nejakú záchranu a ďalši. A momentálne 

prebieha v podstate už rokovanie aj s technickým múzeom, ale takisto aj s 

ministerstvom kultúry viac ako teda 10 rokov, ako bol spomenutých ohľadom záchrany 

lodnej haly, ktorá bola teda postavená v štyridsiatych rokoch. A tá možnosť tej záchrany 

je, tzn. aj blízkosť centra, ale tým, že sa tam nachádza aj veľký počet národných 

kultúrnych pamiatok a lodná hala je v súčinnosti aj s lodným výťahom v blízkosti rieky 

Dunaj, ktorá má veľký význam nielen na Slovensku, ale aj v rámci Európy, tzn. že 

snaha tam založiť múzeum vodnej dopravy, ktorá by teda prezentovala históriu a 

celkovo aj kultúrne dedičstvo v rámci tejto dopravy na Slovensku. 

Čo sa týka tých financií, tak ako bolo spomínaných, tam je plán odkúpiť tú halu, 

samozrejme je to rokovanie Ministerstva kultúry, kde sa predkladal aj investičný zámer, 

aj krátka správa a takisto ďalšia, prípadne sanácia, keďže objekt momentálne je 

nevyužívaný a časom degraduje, takže to je snaha, ktorá bude v týchto najbližších 

rokoch prebiehať. Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne. Ak by ste chceli povedať aj vy pár slov, samozrejme, že ste si 

merali cestu ku nám, takže slušnosť káže, aby sme si vás vypočuli aspoň na chvíľu. 

Ďakujem. 

Rečník 31 

Dámy a páni, ďakujem za slovo. Nebudem dlho hovoriť, lebo to, čo povedal pán 

poslanec Buocik, to je presne to, čo som chcel povedať, len hlavná vec je teda získať 

teraz tú halu, aby, aby to múzeum malo tú svoju úroveň, aby to, aby tam neboli len 

nejaké lode. To závisí, ako pán poslanec povedal, od Ministerstva kultúry. Hlavne. Len 

tam je teraz taká zložitejšia situácia, lebo oni majú teóriu nepriberať nové budovy a 

nové kultúrne pamiatky a skôr sa pamiatok zbavovať a takéto veci, takže to vybavenie 

a získanie peňazí nie je jednoduché. Múzeum, technické múzeum v Košiciach zas má 

teóriu, ako kým nám nedajú na odkúpenie + aj na nejaké prvotné práce, tak to 

nemôžeme odkúpiť. Takže taký začarovaný kruh vzniká. A práve k tomu potrebujeme 

takúto podporu silnej nejakej tunajšej organizácie, miestnej, bratislavskej, aby bolo 

vidieť, že teda spoločenský, celospoločenský záujem na získanie týchto vecí a na 

vytvorenie unikátneho múzea, ktoré by bolo zaujímavé pre celú Bratislavu a pre celý 

tento štát. 

Ďakujem za pomoc a za podporu. 

Juraj Droba (predseda BSK) 



Ďakujem veľmi pekne našim hosťom. 

A ešte Miloš. 

Neviem, či aj ty, nech sa páči. 

Rečník 9 

Ja iba chcem doplniť pánov s mojou iniciatívou, ktorou sa podarilo zachrániť loď 

Meteor, dôležitý subjekt lodného múzea. Samozrejme aj za pomoci župy a 

komunikácie verejnosti a médií. Vec je taká, že lodné múzeum bez lodí nemá význam. 

Teraz chcem ukázať, ako vyzerá loď postavená v Bratislave v osemdesiatych rokoch, 

ktorý, ktorá vozila aj vás a možnože aj vaše deti. Je to loď Propeler. Vyzerá veľmi v 

hroznom stave. My sme tam boli aj s fotografmi médií, nedostali sme sa na hornú 

plošinu, keďže je prepadnutá strecha. Vec je taká. Ten istý majiteľ, ako aj lode Meteor 

vlastní túto loď a pravdupovediac teraz odchádzam z jedného miesta, kde sa šrotuje 1 

loď, pred mesiacom sa šrotovala tiež zaujímavá loď, šrotová cena takýchto lodí je 

maximálne 20.000 EUR, ja nezvládnem kúpiť takúto loď, aby sme ju zachránili. Pre 

naše budúcnosti, pre našu budúcnosť a minimálne budovanie lodného múzea bez lode 

nemá význam. Takže mňa len napadá myšlienka, nevieme zozbierať nejakých 

smiešnych 20 000, aby sme to odkúpili a minimálne sanovali na nejakú situáciu, aby 

sa nepotopila? Lebo to vyzerá fakt ako keby sa to mohlo zajtra potopiť, to je všetko k 

tomuto. Ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram týmto rozpravu a prvým prihláseným do rozpravy je pán poslanec 

Říha, nech sa páči. 

Juraj Říha 

Ďakujem pekne. Pán predseda. Janko Buocik ma poprosil o podporu, lebo sa obáva, 

že to neprejde. Čiže ja by som chcel vyjadriť za seba, že mne sa táto myšlienka veľmi 

páči a musím dať do porovnania, že u nás v Malackách máme obdobný objekt v 

takomto stave, ako je tá samotná hala, to je budova liehovaru, ktorú nám niekto 

vyfúkol, ktorú sme chceli kúpiť, zdemontoval strechy, rozbil to a teraz tá budova je pred 

spadnutím. My napriek tomu uvažujeme, že by sme ju ako mesto kúpili a pustili sa 

odvážnej myšlienky, možno znovuobnovenia pálenice v Malackách, preto netreba sa 

obávať aj takýchto objektov, je to možno objekt, ktorý môže byť zakomponovaný do tej 

myšlienky, ako páni prezentovali, pod možno vedením budúceho riaditeľa alebo 

Buocika a ja by som tú myšlienku možnože rozšíril nielen o samotnú budovu, ale aj o 

tie objekty, ktoré sú vedľa, pretože to môže byť ucelený areál a ten je vždy pútavejší 

aj pre návštevníkov a samotných vôbec vystavovateľov. A ja len v závere by som 

povedal, že tak, ako som si pozeral tie vízie, ja už tam aj vidím tie vitríny, ako to tam je 

a ja verím, že vyjadríme my politickú podporu aj s takým silným mandátom, že možno 

sa dohodneme aj na podmienkach. Za ten, ten návrh ideový sa môže pretaviť do 

nejakých konkrétnych krokov. 

Že ďakujem Janku, že sa to ujal tejto témy a samozrejme budeme sa tešiť, ak sa bude 

tento projekt ďalej vyvíjať a dostane podporu. Ďakujem pekne. 



Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Oliver Solga. 

Oliver Solga (Poslanec) 

Vážený pán župan, dámy a páni, veľmi stručne a budem hovoriť aj určite aj za členov 

Komisie kultúry, že my tento projekt s nadšením podporujeme. Pán župan už vymedzil 

hranice našej, našich možností alebo pôsobnosti. Myslím si, že všetkým nám je to 

jasné, lebo čo sa týka naozaj záchrany, ochrany kultúrnych pamiatok technických, my 

sme v stave, ako by sme zliezli zo stromu. Poznám situáciu v Prahe, technické 

múzeum, ale napr. Vojenské múzeum, ktoré u nás ako neexistuje alebo len je 

marginalizované, poznám technické múzeá vo Viedni, tak ako vy, podobne inde po 

svete, na vysokej úrovni, my naozaj sme niekde na nule, okrem tých Košíc možno. A 

chodím, ja som vláčikár, nie som lodiar, vláčikár, takže chodím do rendezu pravidelne 

a obdivujem tých ľudí, ktorí dobrovoľne, bezplatne to robia. Ja si myslím, že toto je 

skvelý impulz a skvelá téma, do ktorej môže vstúpiť BSK aspoň takýmto spôsobom, 

tak, že. Pán kolega Buocik, ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba (Predseda) 

Ďakujem ďalšou, do rozpravy prihlasujeme, pani poslankyňa Hudáková. 

Mária Hudáková (poslankyňa BSK) 

Za mňa. Tiež by som teda chcela požiadať župu, aby hľadala tie možnosti, ako pomôcť 

tomuto v tejto skupine ľudí a im teda nejak poradiť, aby teda založili nejaké Občianske 

združenie a postupne získavali rôzne prostriedky. Z praxe viem, že aj tie najhoršie 

ruiny, keď sa dajú naozaj nadšení ľudia dokopy, dokázali postaviť späť a naozaj byť 

veľkým prínosom tej komunite, takže ja som naozaj za, aby sme hľadali, ako tomuto 

pomôcť. Častokrát tá história doslova pominie a môžme byť vďační, že ešte sú tu ľudia, 

ktorí si tieto veci pamätajú a majú tú chuť to opraviť. Takže ak sa dá. Tiež som za. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda) 

Ďakujem, ďalšou prihlásenou do rozpravy, pani poslankyňa Kisková. 

Mária Kisková 

Ďakujem pekne, chcem len v stručnosti povedať, že podporujem určite túto iniciatívu 

a určite aj občiansku aktivitu k akejkoľvek zbierke, ktorá zachová ďalšie plavidlo, 

pretože možno to o mne neviete, ale som veľkou podporovateľkou, ale aj milovníčkou 

vodnej dopravy a je mi veľmi ľúto, že mnohé pamiatky, ako boli parníky, kolesové 

parníky, ktoré sme tu mali, boli zošrotované tak, ako pán kolega tu teraz predstavil 

ďalšiu loď, ktorá čaká na zošrotovanie. Takže, som veľmi rada, že župa sa zapojí do 

tejto iniciatívy a určite sa zapojím i ja ako občan a bude možné do akejkoľvek iniciatívy. 

A je veľmi smutné, že takáto iniciatíva vzniká takto neskoro, pretože už tu mala byť 

desaťročia, pretože mali by sme byť hrdí na to, že naše hlavné mesto nášho maličkého 

štátu je vybudované na brehu veľtoku. Určite viete, čo znamená veľtok. Každý, kto z 

nich získa kapitánske skúšky,napríklad na veľtoku, ako je Dunaj, môže riadiť plavidlo 



na každej inej rieke na svete, takže je to obrovská výhoda, mali by sme si to vážiť a 

tak by sme sa k tomu aj mali postaviť. Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda) 

Pán poslanec Štekláč. Ja tu mám takú informáciu, že o jedenástej má prebehnúť 

fotenie so župnými darcami krvi. Neviem. 

Aha ja. 

Môžme to posunúť, kým skončí tento bod, aby som ho už uzavrel, lebo chcem aj ja 

ešte niečo povedať na záver. Ďakujem, nech sa páči, pán Štekláč. 

Juraj Droba (Predseda) 

Ďakujem pekne, aby som sa priznal. Aj ja som ako Oliver Solga, vláčikár, ale plne 

podporujem tvoju aktivitu, kolega Buocik ako nadchína ma, ale zároveň by som teda 

upriamil pozornosť na tú cestu, o ktorej si hovorila, to je Ministerstvo kultúry, že aby 

sme nezabudli, že, že jeho sú to hlavné úlohy a treba na neho vplývať, lebo niekde 

mám pocit, že Ministerstvo kultúry sa v súčasnosti skôr venuje muzeálnej ponorkovej 

činnosti, takže možno by bolo dobré sa takto akože dostať nad hladinu a všimnúť si tú 

vašu aktivitu. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda) 

Pán poslanec Buocik, nech sa páči. 

Ján Buocik (poslanec) 

Veľmi krátko. Ak to naozaj nezaznelo dostatočne jasne, úloha župy má byť naozaj 

koordinačná, takto to vnímam, toto je niečo, čo je v kompetencii konkrétnych orgánov, 

ktoré sa majú o túto vec starať. Dôležité je, aby to, aby tá téma mala pána a ja som 

presvedčený o tom, že župa ako inštitúcia, ktorá mnoho vecí, ktoré boli v zlom stave, 

ako napr. Kaštieľ v Čunove, záhrada v Modre a iné, ktoré mňa dnes nenapadnú. 

Divadlo Aréna, Bábkové divadlo, ktorá privádza staré funkčné veci späť do života, že 

župa je tým správnym koordinátorom takejto témy. A úplne na záver, keďže teda nebola 

možno tu premietnuť tú prezentáciu, s ktorou prišiel pán inžinier, architekt Dubiny. 

Naozaj si spravte kolegovia, chvíľku čas a pozrite si tú prezentáciu v maili. Bavíme sa 

o niečom, čo sa dá veľmi, veľmi jednoducho a rýchlo zhmotniť a sú tu ľudia, ktorí 

presne vedia, akým smerom sa treba vydať. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (Predseda) 

Ďakujem. Ja to uzavriem. Chcem ešte raz zdôrazniť to, čo som povedal na začiatku, 

že je to veľmi pekná myšlienka, určite ju chcem podporiť ako župan, a ale rozsah 

podpory na to, aby to hlasovanie bolo bezproblémové, opakujem ešte raz, nemáš 

žiadne finančné implikácie. Nám bol zverený nejaký majetok divadla. Dohromady 7 

kultúrnych ustanovizní teraz pribúda, k tomu Senecká synagóga. Sú to všetko objekty, 

ku ktorým máme právny vzťah a ktoré zriaďujeme, nevidím finančný priestor na 

zriaďovanie žiadnej ďalšej inštitúcie. Takže to, aby tu veľmi jasne odznelo, čo sa týka 

nejakej politickej deklaratórnej podpory, tak si myslím, že nás tu je 53, ktorí budú radi, 



keď jedného dňa to múzeum bude stáť. Finančná zbierka, ja by som, ja by som ju 

inicioval teda samotnými potenciálnymi zriaďovateľmi tohto múzea. 

Podľa mňa sa nájde, ja budem 1 z prvých, ktorý určite prispeje z vlastných peňazí, 

takže, takže poďme skúsiť ísť aj touto cestou. 20.000 EUR sa na dobrú vec podľa mňa 

vie vyzbierať a nájdete určite stovky obyvateľov Bratislavy, ktorý pošlú aspoň po 10, 

po 20 EUR a toto bude dobrý začiatok a vlastne aj ukážka, že koľko ľudí táto téma 

zaujíma. Ten počet prispievateľov vám v podstate ukáže úplne tvrdú pravdu, že ako 

veľmi by si verejnosť takéto nejakú organizáciu želala. Takže ja budem držať palce, 

budem tomu naozaj pomáhať ako fyzická osoba, ako sa dá, ale ako župa nemôžme 

zatiaľ preberať žiadnu inú úlohu na seba, len, len takého toho zastrešovateľa. Čiže, 

berme dnešné hlasovanie ako výkop, je to úplne, že bod 0. Prihlásime sa k tomu, ale 

hovorím ešte raz, žiadne finančné implikácie zatiaľ pre župu z toho nemôžu vyplývať. 

Tým by som to uzavrel a poprosím teda, aby, odovzdávam slovo návrhovej komisii, 

nech sa páči. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne. 

Pán župan, najprv budeme hlasovať o pozmeňovacom návrhu pána poslanca Buocika 

k materiálu pána poslanca Buocika, to je tá zmena z múzea lodnej dopravy na múzeum 

vodnej dopravy, takže prečítam názov bodu alebo názov materiálu sa zmení 

nasledovne. Návrh na vyjadrenie podpory pre zámer vybudovania múzea vodnej 

dopravy v priestoroch viacerých národných kultúrnych pamiatok v lokalite zimného 

prístavu v Bratislave, a bod A sa zmení nasledovne. Zastupiteľstvo BSK po 

prerokovaní materiálu schvaľuje podporu zámeru zriadenia múzea vodnej dopravy na 

Dunaji v areáli zimného prístavu v Bratislave s viacerými objektami národných 

obchodných pamiatok a vyzýva príslušné nižšie uvedené inštitúcie, aby sa začali 

zaoberať týmto návrhom. Takže pán župan, najprv k tomu pozmeňováku. 

Juraj Droba (Predseda) 

Ďakujem, dávam hlasovať k pozmeňovaciemu návrhu najprv a následne budeme 

hlasovať o bode 31 ako celku. Správne, rozumiem, dobre, nech sa páči, poprosím 

hlasovať o pozmeňovacom návrhu. 

Za hlasovalo 41 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Veľmi pekne ďakujem 

a teraz poďme hlasovať o materiáli ako celku, poprosím, hlasujte teraz. 

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK) 

Za bolo 41 poslancov. Nikto, niekto bol proti, nikto sa nezdržal hlasovania, uznesenie 

bolo prijaté. Pristúpime k ďalšiemu bodu programu a tými sú bod číslo 32 Interpelácie. 

Nech sa páči, otváram tento bod. 

Keďže nemáme nikoho prihláseného, tak uzatváram tento bod programu, pristúpime 

k bodu číslo 33 a tým je bod Rôzne. Do bodu Rôzne sa prihlásili traja občania. Podľa 

rokováku by som vás chcela poprosiť. Prvým občanom je pán Miloš Beladič za 

iniciatívu obnovenie bezbariérovej zastávky Jurigovo námestie s výťahmi. Poprosím, 

aby sme hlasovali, že môže vystúpiť. 



Teraz.  

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK) 

Ďakujem veľmi pekne. Takže nech sa páči, pán občan, pán Beladič, máte 3 minúty, 

ďakujem veľmi pekne, máte slovo. 

Miloš Beladič 

....karlovu bez električkovej trati. Keď postavili električkovú trať v Karlovej Vsi, 45 rokov 

fungovala zastávka Jurigovo, ktorá obsluhovala dolnú časť Karlovej Vsi, prišla 

rekonštrukcia dekaradiály za neskutočné milióny eur z európskych fondov a zrazu sa 

táto zastávka zrušila a nevieme, z akých dôvodov. Myslíme si, že nebolo to z dôvodov 

ekonomických, keďže peniaze na to boli. My si myslíme, že to bolo z neuvážených 

dôvodov. Ušetriť jednu minútu na zrušenie jednej zástavky, ktorá absolútne vyhovuje 

pre dolnú časť Karlovej Vsi, obslužnosť polikliniky a iných inštitúcií v dolnej časti na 

Jurigovom námestí. Jurigovo námestie momentálne prebieha niekoľko rokov 

revitalizáciou. Revitalizácia v Karlovej Vsi vyzerá tak, že sa tam dajú rozchodníky a 

asfalt na viadukt, ale nepostaví sa nová zastávka. 

No my hovoríme, že zastávka tam patrí, patrí tam aj s výťahmi, tak, ako sa postavili aj 

na iných viaduktoch v Karlovej Vsi pre obslužnosť a pre bezbariérovosť. 

Bezbariérovosť znamená, v Karlovej Vsi nechodí cez električkovú trať. Teraz električky 

chodia cez Karlov Ves 50 km rýchlosťou a zrážajú chodcov a sú hľadané adolescentmi, 

ktorí zrazu sa postavili pred električku nevidiac náhodou alebo omylom. Problém je, že 

električky sú teraz veľmi rýchle a pri niektorých situáciách veľmi nebezpečné, preto 

nebezpečnosť sa dá vyriešiť postavením. Petíciu podpísalo vyše 1000 občanov. 

Väčšinou sú to seniori a hendikepovaní občania. Preto oslovujem pána Machatu, 

pánov poslancov za Karlovu Ves, pani starostku, pani Petríkovú, pána Viciana a iných 

občanov, ktorí majú k tejto téme čo povedať. Verím tomu, že sa postavia na našu 

stranu, lebo si myslíme, že keď sa dá postaviť Vydrica, zastávka pre milionárov, ktorí 

nebudú používať túto zastávku, lebo nepôjdu za 1 EUR na jednu zastávku na kávu do 

centra, tak si myslíme, že dá sa postaviť opäť naspäť zastávka za možno 1 000 000 a 

túto vec môže podporiť župa, ktorá opravovala veľmi dôležitú polikliniku v Karlovej Vsi, 

za čo ju veľmi pekne ďakujeme. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK) 

Ďakujeme pekne, vidím, že s faktickou je prihlásený pán poslanec Říha a nech sa páči, 

pán primátor. 

Juraj Říha 

Ďakujem pekne. Iba by som sa chcel spýtať, nie je mi celkom jasné, že toto je 

pravdepodobne mestská téma, že či ste toto komunikovali práve na zastupiteľstve 

Bratislavy, prípadne magistrátu, aký bol postoj? Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK) 

Ďakujem, nech sa páči. 

Miloš Beladič 



Mali sme stretnutie na mieste so zástupcami magistrátu, pani Kratochvílovou, mali sme 

stretnutie so zástupcami Karlovej Vsi, prišiel hovorca, prišli riaditeľka polikliniky, prišla 

riaditeľka mestskej materskej škôlky. Všetci podčiarkujú túto tému. Magistrát sa k tomu 

tvári, že sa pripravuje stavba nejakej lávky spoluprácou s Bratislavským 

samosprávnym krajom, lávka od polikliniky na obslužnosť bezbariérovú pre Segnerovú 

zastávku nevyrieši problém bezbariérovej zastávky Jurigovo. My si myslíme, že táto 

téma absolútne vyhovuje neviem akej štruktúre rýchlosti električkovej trate, ale 

myslíme si, že v Karlovej Vsi nepotrebujeme každej minúty jazdiť električkou, čo je 

akože hlavný argument a ušetrenia jednej minúty a zrušenia tejto zastávky. Pôjdeme 

budúci týždeň na zastupiteľstvo Karlovej Vsi a túto tému znova predložíme. Vec je 

taká, že máme vyše 1000 podpisov a sú to seniori, ktorí bývajú v tejto časti Karlovej 

Vsi, Karlova Ves má 6,5, tisíca dôchodcov, o 5 rokov bude mať 10 000 dôchodcov. 

A keď prídu Husákove deti do dôchodku, ktorým patrím aj ja, budeme mať 20 000 

dôchodcov a my budeme mať bezbariérový prístup na polikliniku od električky? 

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK) 

Ďakujeme veľmi pekne za vyčerpávajúcu odpoveď pánovi Říhovi, ďakujeme vám 

veľmi pekne. Ďalším prihláseným občanom je pán Igor Tarič. K téme poskytovania 

verejných služieb spoločnosťou Arriva. Poprosím, hlasujme, či môže vystúpiť teraz.  

Ďakujeme, nech sa páči, pán Tarič, máte 3 minúty, poprosím, poprosím o kľud v sále, 

ďakujem. 

Igor Tarič 

Takže, čo sa týka tej Arrivy jedná sa mi tam o vozokilometre čisto, neviem, či ste si 

všimli, proste Arriva robí také finty, že napr. linka to uvedie na linke 520, aby ste 

pochopili, o čo ide. Jedná sa o to, že ona má skrátenú trasu po Bajkalskú ulicu, oni 

naschvál tým, že idú ku semaforom, tak idú vlastne na Prievozsku a dookola a vlastne 

oni si takto vďaka tomu, že je problém s parkovaním v autobusovej stanici Mlynské 

Nivy, tak si naratujú, narakujú vlastne, alebo teda dávajú si vozokilometre do nákladov 

a takpovediac si skrývajú tie náklady, ktoré oni mali už vlastne s prejazdom, kde on 

nikoho neodviezol, že vlastne o čo mne ide? Mne ide o to, aby si vlastne BSK dávalo 

pozor na to, čo prepláca. Pretože oni nemajú problém vozidlo 520 otočiť od Novej doby 

doľava smerom k Trojičkám tak, aby vlastne to nemuseli účtovať BSK, ale že oni 

nasmerujú k semaforu a mohli povedať, že oni vlastne ľudí zaviezli k zastávke 

Bajkalská, a potom vám to strčia šúbl do nákladov. Takéto niečo robia aj právnici, napr. 

Vám povedia, že keď akože máte ex offo právnika, tak povie, že súdu, že mal s vami, 

ja neviem, 3 sedenia pritom, kde mal s vami 1 a ani 1 s vami nemal a šupne vám to 

potichučku do toho, do tých nákladov. Takže preto by som chcel poprosiť BSK 

poslancov, aby si lepšie študovalo, čo vyfakturováva Arriva BSK, pretože sa 

nazdávam, vzhľadom na tieto všelijaké skúsenosti, ktoré s nimi mám, že vás klame a 

treba ich preverovať, či si tento názor osvojíte alebo nie, to už je na vás všetko. 

Ďakujeme veľmi pekne. 

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK) 

Ďakujeme veľmi pekne za podnet, nech sa páči, pán zástupca. 



Emil Pavlík (zástupca riaditeľky Úradu BSK) 

Ďakujem pekne. My podnet od pána Tariča máme aj písomne, máme to v štádiu 

preverovania. Keďže všetky autobusy budeme povinne GPS modulmi, zadali sme 

našej spoločnosti BID, na, ktorá plní funkciu koordinátora, na preverenie túto, tento 

podnet, vypýtame si, máme presné údaje od pána Tariča o konkrétnej linke, 

konkrétnom spoji v konkrétny deň, prezrieme si jednak, či tým pádom tento konkrétny 

spoj a zároveň nejaké ďalšie námatkové, či naozaj takáto situácia nastáva, ak áno, 

bude samozrejme riešiť. K dispozícii tie prostriedky máme, čiže vieme presne trasu 

spoja, odhadnúť alebo preveriť a tým pádom prípadne vyviesť nejaké konsekvencie za 

podnet samozrejme ďakujeme. 

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK) 

Ďakujem pekne. 

Tretím občanom je pán Ivan Matušík. Ohľadom Dúbravsko- Karloveskej električkovej 

trati. Poprosím, hlasujme, aby sme dovolili vystúpiť pánovi občanovi, nech sa páči, 

ďakujem veľmi pekne, pán maTučík, nech sa páči, máte slovo, máte 3 minúty, ďakujem 

veľmi pekne. 

pán Matušík 

Ďakujem, dámy a páni, ja by som chcel krátko zopár slov povedať k akcii, ktorá sa tuto 

na úrade momentálne schvaľuje na Odbore dopravy a to je električková trať Dúbravsko 

Karloveská radiála. Táto bola spustená do prevádzky v 2019om roku. 

Bola postavená už ako vadná, do dnešného dňa nie je opravená. Mesto, ktoré je 

investorom v tejto veci, sa snaží, aby táto oprava ani nebola vykonaná, resp. 

nenárokuje si opravu trate. Pokiaľ by ste išli sa pozrieť niekde k pošte alebo ku 

kostolíku, k pošte najlepšie, tak by ste videli tie hlukové efekty, ktoré električky 

vytvárajú. Takže by som vám dal do láskavej pozornosti bez toho, aby bolo treba k 

tomuto nejaké uznesenie prijímať alebo neprijímať do láskavej pozornosti túto 

problematiku. BSK sa snaží teda vyhovieť žiadosti mesta o kolaudáciu, resp. o 

zabezpečenie predčasného užívania bez toho, aby to bolo opravené a snaží sa to bez 

toho, aby to zákon umožňoval dať opätovne do predčasného užívania, z nášho 

pohľadu je to porušenie stavebného zákona a vo všeobecnosti sa snažíme 

Bratislavský samosprávny kraj a ministerstvo motivovať k tomu, aby zabezpečili 

dodržanie týchto predpisov a z môjho pohľadu, aby električková trať bola opravená 

tak, aby spĺňala hlukové normy, ktoré sú dané zákonom 355/2007eho roku. 

Takže, ako som povedal, dávam vám to do láskavej pozornosti, keď budete mať 

možnosť k tomu dať alebo prihodiť dobré slovo, tak ďakujem veľmi pekne, ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda) 

Ďakujem veľmi pekne za váš podnet. Pokračujeme v bode Rôzne. Evidujem jednu 

faktickú poznámku na vaše vystúpenie, takže pán poslanec Solga, či ten prihláška do 

rozpravy, dobre, takže ďakujeme, páni, veľmi pekne. Prihlásený do rozpravy je ďalej 

Oliver Solga. 

Oliver Solga (Poslanec) 



Ďakujem pekne, vážený pán župan, dámy a páni, moje vystúpenie má byť pozvánkou 

na fantastickú a to nepreháňam, výstavu výtvarníkov Bratislavskýho kraja s podporou 

Bratislavského kraja, ktorú zorganizovalo Malokarpatské osvetové stredisko v Modre. 

Včera som sa zúčastnil vernisáže ako zástupca Bratislavského alebo teda Komisie 

kultúry. Srdečne vás pozývam do krásnych a výnimočných priestorov Eleska v Modre 

s vynikajúcim vínom, ktoré tam môžte dostať, ale naozaj najmä na tie vynikajúce 

obrazy bolo opakovane bolo kvitované, že Bratislavský samosprávny kraj podporuje 

takéto aktivity, že ich organizátorom, financmajstrom, ak to tak môžem povedať a 

myslím si, že nič podobné sa na Slovensku v iných krajoch nedeje v takej miere a v 

takej vysokej kvalite, ako to bolo, ako je to teraz Elesku v Modre. Takže ste všetci 

srdečne vítaní. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (Predseda) 

Ďakujem, ďalším do rozpravy. Prihlásený je pán poslanec Elalmis. 

Polat Elalmis (poslanec BSK) 

Ďakujem za slovo. Ja by som trošku iného súdka, ja by som sa chcel veľmi pekne 

poďakovať pánovi županovi aj vicežupanom kolegom, poslancom a celému úradu a 

hlavne Odboru školstva, ako viete, už máme koniec školského roku a hlavne za tú 

vašu podporu a spoluprácu, ktorú dávate kľúčovým faktorom našich spoločných 

úspechov pre lepšie školstvo Bratislavského samosprávneho kraja. Na záver, milí 

kolegovia, vám prajem krásne leto a verím, že sa dobre najeme na obed. Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda) 

Ďakujem veľmi pekne. S tým obedom ešte neviem, lebo som sa nedopracoval k tomu 

bodu, že či je alebo neni, ale, ale ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec 

Cmorej. 

Peter Cmorej (poslanec BSK) 

Ďakujem pekne. Ja len chcem poprosiť, že či by nám úrad mohol pripraviť, neviem, či 

na nasledujúce zastupiteľstvo, nejaký informateriál o tom, že v akom stave je areál 

športu, ktorý sa plánuje v Petržalke. Už sme o tom dlhšie nič nepočuli a nejak sú nejaké 

šumy, sa tam má niečo meniť. Tak rád by som túto požiadavku alebo tento záujem 

ďalej takto verejne najavo, že by som rád si o tom niečo prečítal, lebo rád sa dozvedel 

o tom niečo. Ďakujem. 

Juraj Droba (Predseda) 

Ďakujem. Je to úplne legitímna požiadavka a hlavne od zástupcov z tejto mestskej 

časti, takže zvažujem, že buď to zaradíme ako bod programu alebo ak chcete iba 

rýchle operatívne informácie, tak kľudne telefonicky, najlepšie asi s pánom Pavlíkom 

alebo to môžme na september dať. Záleží na tom, že či treba niečo rýchlo vedieť alebo. 

Dobre týmto ukončujem bod, rôzne, o ňom sa nehlasuje. Ďakujem aj prítomným 

hosťom, ktorí prišli s podnetmi občianskymi. Dovoľte, aby som vás pozval na obed. 

Navarili nám študenti zo Strednej odbornej školy na Farského ulici a pripravili jarnú 

zeleninovú polievku s pohánkou a koriandrom, kuracie plátky v cirkusovej omčke, 

citrusovej omáčke, pečený fenikel, zemiakovo karotková a kaša, zeleninové lasagne, 



miešaný šalát, tie jedlá sú fondom číslo 10 a ten už je strašne malý pre moje oči, takže 

sa ospravedlňujem. No a úplne na záver ďakujem všetkým veľmi za účasť na dnešnom 

zasadnutí komisie k budúcemu rokovaniu zastupka sú druhého až štvrtého septembra 

a na nasledujúcom zastupiteľstve sa uvidíme v piatok 20. septembra 24. Želám vám 

krásne leto. Strávte ho so svojimi rodinami a vážte si blízkych, ktorých máte radi. 

Krásne leto, dovidenia. 

 


